
 ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2023/2 PLE

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 30 / de març / 2023

Durada Des de les 18:00 fins a les 20:40 hores

Lloc SALA DE SESSIONS AJUNTAMENT VANDELLÒS

Presidida per ALFONS GARCIA RODRIGUEZ

Secretari MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

48273403Z DIEGO MAURICIO GARCÍA VERA SÍ

75706355S ELIDIA LOPEZ REDONDO SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIÉ BARROSO SÍ (T)

39888599K FRANCESC FUGUET MOLNÉ SÍ

39841785N FREDERIC ESCODA GIL SÍ

39869283W GUADALUPE CAPELLA CASTELLVÍ SÍ (T)

46059791Z LAIA MARTORELL GARCIA SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39883261L Núria Ortiz Sánchez SÍ

24414442B SILVIA PUJOL GARCIA SÍ

33980696J TOMAS DÍAZ CRUCERA SÍ
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29198530F VICENTE VAYÁ MORTE SÍ

 

 

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la sessió, 
procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia

 

A) PART RESOLUTIVA

 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 0, Abstencions: 2, Absents: 0

S' aprova l'acta de la sessió amb el vot favorable d'onze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d'ERC,
1 de C's i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment la
componen, i amb l'abstenció de dos regidors (1 de la FIC i 1 de la CUP).

ÀREA DE SERVEIS INTERNS

Expedient  1210/2023.  Estudi  i  aprovació  inicial,  si  procedeix,  de  l'expedient  de  la
modificació de crèdit 1/2023.

Per l'Alcalde es fa la següent explicació d'aquesta modificació de crèdit:”  Presentem la modificació de
crèdit núm. 1, en la que bàsicament s’hi inclouen tres tipus de partides.

En primer lloc, aquelles partides vinculades a la incorporació del procés dels pressupostos participatius
en la que, com sabeu, s’han incorporat d’inici  5 projectes per un import  de 224.000 €, als que s’han
incorporat altres vinculades al mobiliari urbà i també s’ha incrementat la partida de projectes i ha passat
de 50.000 a 70.000 € la de voreres. De manera que tot aquest capítol puja a 333.000 €.

En segon lloc, cal esmentar la partida de la pista nova llum que puja a 483.000 €, o sia el 60% d’aquesta
modificació de 808.000 €.

La raó de la incorporació d’aquesta partida és que inicialment era de 2021 i només es pot prorrogar de
forma automàtica un any, al no tenir associada cap tipus de subvenció. Tenint en compte que les obres es
van retardar perquè la primera licitació va quedar vacant i en la segona va haver al·legacions que van
retardar l’inici de les obres, ha calgut fer aquesta modificació.

El tercer apartat són unes petites partides: dos de caràcter administratiu i una tercera de suport a les
víctimes del terratrèmol de Turquia i Síria”

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant:

“Realment hagués estat una sorpresa que en aquest últim Ple de legislatura no ens trobessim en una
modificació de crèdit, ja que se n´han fet en quasi cada Ple. Les modificacions de crèdit són alteracions
del pressupost aprovat inicialment

Estem parlant d’una alteració recurrent d’aquest equip de Govern, aquest cop, per un import total de
808.578,08 euros.

Quasi 1 milió d’euros

Per això en quasi tots els plens hem demanat més rigorositat, i més previsió.
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Posaré només un exemple, d’aquesta manca de previsió pressupostària en aquesta modificació.

Hem  fet  uns  Pressupostos  Participatius  per  decidir  en  què  es  gastaran  200MIL  euros  del  nostre
Ajuntament, suposadament creiem que aquests diners estaven controlats a la partida correcta. (Que ho
havieu previst)

Doncs no, per poder fer la zona esportiva de Vandellòs (65.000) i l’ampliació de l’skatepark Hospitalet
(40.000) cal  fer aquesta  modificació de crèdit.  Es a dir,  la meitat  (100.000 euros) dels 200.000 dels
Pressupostos Participatius s’han d’executar per modificación de crèdit, perquè no ho havieu previst.

Evidentment que ho poden fer, però reconeixeran (o no) que en fan un abús, i per JUNTS ens resulta poc
rigorós i seriós.

Simplement cal, que l’Equip de Govern calculi bé les partides.”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant “:Nova modificació de crèdit
de l’any 2023 d’un valor de 808.578 €.

En total de legislatura, aquesta seria la modificació de crèdit número 27.

En aquesta modificació no entrarem en el detall de les partides, tot i que algunes creiem que son fruit

d’una manca de previsió. A part d’això, podem entendre, que hi hagi despeses sobrevingudes. Podem

entendre que algunes de les modificacions de crèdit proposades entrarien en la lògica de funcionament

normal d’un Ajuntament, on no es pot preveure absolutament tot en un pressupost anual, i cal anar modi-

ficant partides. 

Però també és cert, que l’equip de Govern fa un ús abusiu de la figura de la modificació de crèdit i els
números  ho mostren: 27 modificacions de crèdit  en 4 anys  de legislatura, gairebé 1 modificació de
crèdit per ple. Molt exagerat. Considerem que és fruit, de la manca de previsió.”

Intervé la Regidora Elídia López pel grup municipal de la FIC manifestant: “A falta de menys de 2 mesos
d’unes eleccions i  d’un canvi de govern no trobem lògic fer ara una modificació de crèdit. La majoria
d’aquestes  modificacions  són  motivades  a  una  mala  confecció  i  gestió  del  pressupost  general  de
l’ajuntament. Quan a l’ajut a les víctimes de Turquia, si s’hagés fet cas a la proposta de la FIC de crear el
capítol de Contingències no hi hauria necessitat d’aquesta modificació”. 

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de set membres (6 del PSC i 1 de C's) que representen la
majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l´abstenció de quatre membres
(2  de  JxCaT,  1  d'ERC i  1  del  PP i  amb el  vot  en  contra  de dos membres  (1  de  la  FIC  i  1  de  la
CUP), ACORDA:

Primer.- Aprovar l'expedient de modificació de crèdit 1/2023 de suplement de crèdit i crèdit extraordinari
sota el següent desglòs:

Aplicacions de despeses

DEPARTAMENT ORG.
PRO
G

ECON
.

DENOMINACIÓ
CRÈDIT
INICIAL

CRÈDIT
EXTRAOR.

CRÈDIT
DEFINITIU

ADMINISTRACIÓ 31 932 46200 APORTACIÓ
AJUNTAMENTS

82.000,00
€

1.637,33 € 83.637,33 €

ADMINISTRACIÓ 30 920 22799 SERVEI  ANUAL
D’AUDITORIA

6.000,00 € 2.157,00 € 8.157,00 €

SERVEIS
SOCIALS

12 231 48006 VÍCTIMES  DEL
TERRATRÈMOL A TURQUIA

-€ 3.000,00€ 3.000,00 €

OBRES I SERVEIS 40 1532 61900 INVERSIÓ  VORERES
ACCESSIBLES

-€ 70.000,00 € 70.000,00 €
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OBRES I SERVEIS 40 920 60900 AMPLIACIÓ SKATEPARK -€ 40.000,00 € 40.000,00 €

OBRES I SERVEIS 40 459 62500 INVERSIÓ MOBILIARI URBÀ -€ 20.000,00 € 20.000,00 €

OBRES I SERVEIS 40 920 60901 INVERSIÓ  ZONA
ESPORTIVA VANDELLÒS

-€ 65.000,00 € 65.000,00 €

OBRES I SERVEIS 40 160 61904 INVERSIÓ  REPOSICIÓ  I
MILLORES

16.000,00
€

30.000,00 € 46.000,000 €

URBANISME 13 342 62205 PISTA NOVA LLUM - € 483.783,75 € 483.783,75 €

URBANISME 41 151 22706 ESTUDIS  I  TREBALLS
TÈCNICS

29.049,99
€

20.000,00 € 49.049,99 €

MEDI AMBIENT 18 1622 62300 COMPRA  MAQUINÀRIA
RETORN ENVASOS

- € 23.000,00  € 23.000,00 €

MEDI AMBIENT 18 454 63101 SENYALITZACIÓ  I
INFORMACIÓ  CAMINS  I
SENDERS

 - € 50.000,00  € 50.000,00  €

Finançament

Aquesta  modificació  es  finança  amb càrrec  al  Romanent  de  Tresoreria  de  l’exercici  anterior,  en  els
següents termes:

Suplements en Concepte d'Ingressos

Aplicació econòmica
Descripció euros

Cap. Art. Conc.

8 7 0 808.578,08 €

TOTAL INGRESSOS 808.578,08 €

JUSTIFICACIÓ

a)El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a exercicis
posteriors.

b) La insuficiència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat específica,
el qual s’ha verificat en el nivell en què esta establerta la vinculació jurídica.

Segon.- Sotmetre a informació pública l'esmentada aprovació inicial pel termini de 15 dies hàbils a partir
de l'endemà de la seva inserció edictal al Butlletí oficial de la província de Tarragona, així com als taulers
d´edictes  de  la  Corporació.  Exhaurit  el  termini  sense  haver-se  presentat  cap  tipus  de  reclamació  s
´entendrà  aprovat  definitivament  sense  necessitat  d’ulterior  acord  procedint-se  a  la  seva  publicació
íntegra de l´expedient i la remissió a la Delegació territorial del Govern de la Generalitat de Catalunya i a
la Delegació d´Hisenda de Tarragona.

Tercer.- Notificar aquest acord als efectes adients al Departament de serveis econòmics.

 

Expedient  564/2022.  Estudi  i  declaració  de  desert  per  segona  convocatòria  de
l'expedient del/de la Jutge/essa de Pau Substitut/a de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant

Atès que després de dues convocatòries per poder cobrir la plaça de jutge/essa de pau substitut/a
del municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant havent quedat deserta sense haver-se presentat
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cap candidat/a.

Atès que és necessari comunicar-ho al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.

La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manfesta:  “Què fa de malament l’equip de
govern que no es capaç de motivar el veïnat perquè ningú es presenti a una plaça molt honorable de
jutgessa o jutge de pau (Substitut)”

Pel Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP es fa següent explicació de vot: “I aprofitem
per  dir  que  creiem que  s’hauria  de  donar  més  suport  a la  figura  del  Jutjat  de Pau  i  potenciar-la.
Apropant-la i obrint-la més a la ciutadania, fent-la la més àgil i pròxima, portant-la als diferents nuclis de
població del  municipi  on es disposi  de locals municipals perquè la població pugui requerir els seus
serveis amb més facilitat, i poder dinamitzar més i millor la resolució de conflictes. Potser així també
podria solucionar-se el tema de les convocatòries desertes de Jutge/esa de Pau Substitut/a que es
planteja en aquest punt.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament per unanimitat dels tretze membres que legalment el component, ACORDA:

Primer.-  Declarar desert per segona convocatòria el procediment per cobrir la plaça de Jutge/esa
de Pau substitut/a del municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

Segon.-Comunicar aquest acord al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya.

Expedient  880/2023.  Estudi  i  actualització  dels  coeficients  de  la  base  imposable  de
l'Ordenança fiscal 18, reguladora de l'impost sobre l'increment de valor dels terrenys de
naturalesa urbana.

Atès el disposat a l’art. 7è.B) d’aquesta Ordenança, que els coeficients previstos pel càlcul de
la Base Imposable de l’IIVTNU, s’han d’actualitzar automàticament segons allò previst a l'art
71 de la Llei de pressupostos Generals de l’Estat 31/2022, de 23 de desembre de 2022, seran
aplicables a les liquidacions meritades des de l’1 de gener de 2023. 

Vista la proposta de l’expedient on es proposa actualitzar aquests coeficients.

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant:” Plusvàlua”
Aquest impost és de caràcter potestatiu (no obligatori)  i,  per tant, és cada Ajuntament qui
decideix si acorda la imposició de la Plusvàlua i en regula els diferents aspectes mitjançant
ordenança fiscal.  “

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: “Ens abstindrem
tal com hem fet en altres ocasions en que s’ha presentat al ple la modificació d’aquesta ordenança.
El  futur  de l’estructura  econòmica municipal  és incert en vistes al  futur  post-nuclear,  i  per  tant,  els
camins recaptatoris per la via impositiva seria un tema important a tenir en compte en el que potser
caldria  un major explicació/debat entre el  major  nombre d’agents  possibles.  Com a mínim els  aquí
presents. L’explicació a la comissió informativa i al ple, són insuficients per comprendre la complexitat
d’ordenances fiscals com la que avui presenteu sobretot per a persones no expertes amb el tema.
Tampoc podem fer una valoració concreta d’aquesta ordenança sense tenir coneixement, ni possibilitat
de debat ni fer aportacions, del mapa general impositiu que l’Equip de Govern té previst. Pensem que
abans  de  portar  al  Ple  ordenances  fiscals  de  forma  individualitzada,  seria  convenient  exposar
l’estratègia general que es pretén seguir per, d’aquesta manera, poder tenir una millor comprensió i visió
general, així com per poder fer les aportacions pertinents.”
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Per últim intervé la Regidora Elidia López pel grup muncipal de la FIC manifestant: ”La FIC ha
estat sempre contrària a aquest impost, que eufemísticament, li diem IIVTNU, per no dir PLUSVÀLUA.
Per tant si les persones o subjectes fiscals passius ja estem prou sagnats, només ens falta que el nostre
Ajuntament ens ofegui encara més.”

L’Alcalde fa una explicació dient: que és el 3er any que s’està aplicant aquesta ordenança
fiscal, i ara el que es fa és actualitzar els coeficients segons la Llei de pressupostos generals
de l’Estat i el que es tracta és de penalitzar el mínim possible.”
Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el  vot  favorable de set membres (6 del  PSC i  1 de C’s) que
representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que  legalment  el  componen,  amb
l’abstenció de cinc membres (2 de JxCaT, 1 d’ERC, 1 de la CUP i 1 del PP) i amb el vot en
contra del membre de la FIC,ACORDA:

Primer.- Actualitzar automàticament els coeficients previstos pel càlcul de la base imposable
de l’Ordenança fiscal 18, reguladora de l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys de
naturalesa urbana segons el previst a l’article 71 de la Llei de pressupostos generals de l’estat
31/2022 de 23 de desembre de 2022. 
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Segon.- Publicitar aquesta actualització a l’apartat de les Ordenances fiscals del Portal de la
Transparència de la seu electrònica de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

 

Expedient  787/2023.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix  de  l'actualització  de  preus  de
l'Ordenança Fiscal 16, reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter no tributari.

Vista la ordenança fiscal nº16 Reguladora de les prestacions patrimonials de caràcter públic no
tributari en vigor des de l’ 1 de gener de 2020. 

Atès  que  no  es  modifica  el  contingut  de  l’esmentada  ordenança  i  només  S’ACTUALITZEN
exclusivament les tarifes o preus privats que figuren en els annexes de la mateixa, les quals han
sigut degudament facilitades per part tant de Funespaña S.A com de Llastres S.L i Idetsa S.A.

Es fa la proposta al Plenari de la Corporació.

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant: “Tarifes i els
deures d’aquestes empreses? Refereixo al Cementiris, FunEspaña la gent paga les tarifes
però els cementiris no están nets, falla aigua, neteja, arrels….”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant:”A banda de les tarifes
de Llastres i Idetsa que podríem estar d’acord, per coherència, amb el que ja vam demanar al ple del
març de l’any 2021 i que fa referència a la remunicipalització dels serveis funeraris. Votem en contra.
Com ja vam anunciar al seu moment, no trobem bé que el servei funerari,  un servei bàsic o de primera
necessitat, reiterat i constant,  sigui externalitzat per una empresa privada. 

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC:”Senyors de l’equip de govern, d’una
banda fan campanyes caïnites sobre el problema que representa tenir locals tancats a l’Hospitalet, i per
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altra  banda  ofereixen  locals  i  naus,  propietat  de  tot  el  veïnat,  en  règim  de  lloguer  a  uns  preus
subvencionats i sota el preu de mercat. És a dir que la persona que tingui un local per llogar, no només
rep una competència deslleial, sinó que a més a més part dels seus impostos van a subvencionar
empreses privades que, pel que es veu, no creuen en la llei de mercat.” 

Vist el dictamen emès per la comissió informativa del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament  amb el vot favorable de set membres (6 del PSC i 1 de C’s) que representen
la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l´abstenció de quatre
membres (2 de JxCaT, 1 d’ERC i 1 del PP) i amb el vot en contra de dos membres (1 de la FIC i 1
de la CUP), ACORDA:

Primer.-  Aprovar  l’actualització  i  incorporació  a  l’ordenança  fiscal  nº16  Reguladora  de  les
Prestacions Patrimonials de caràcter públic no tributari, els annexos 1, 2 i 3 corresponents a les
noves tarifes o preus privats  de Funespaña S.A,  Llastres S.L i  Idetsa S.A.,  que s´adjunten en
aquest acord com annex 1.

Segon.-  Publicitar aquesta actualització a l’apartat de les Ordenances fiscals del Portal de la
Transparència de la seu electrònica de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

 

Expedient  824/2023.  Estudi  i  ratificació  de  l'aprovació  del  Pla  pressupostari  a  mig
termini pel període 2024-2026

Vist el contingut del Pla Pressupostari a mitjà termini d'aquest Ajuntament corresponent al període 
2024-2026  elaborat de conformitat amb el que es disposa en l'article 29 de la LLei Orgànica 
2/2012, de 27 d'abril, d'Estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 

Vist el contingut de l'informe de l'Interventor municipal núm 103-2023 de 9 de març de 2023.

Realitzada la tramitació legalment establerta i vist l'Informe de Secretaria de data 21 de març de 
2023.
 
Examinada la documentació que l'acompanya i d'acord amb aquesta, en relació amb allò que s'ha 
fixat en el 29 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'Abril, d'Estabilitat pressupostària i sostenibilitat 
financera i de conformitat amb el que es disposa en l'article 22.2.e) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
Reguladora de les Bases del Règim Local.

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant: "És un Pla (que 
és obligat fer-lo).  És una declaració d’intencions que fa el servei d’intervenció (per cert molt 
ben fet) i que es podrá modificar a la pràctica.
Per tant, al no suposar cap lligam i ser un pur tràmit legal que s’ha de fer.”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: “És un protocol
que l’Ajuntament  ha de fer per preveure a  3 anys vista i  ho ha de notificar  a l’Estat,  conforme es
compliran totes les previsions i limitacions.
Mirada i llegida la memòria, el govern es limita a complir l’expedient i prou. No es té en compte cap dels
reptes socials i econòmics als que ens podríem enfrontar, ni per una possible baixada d’ingressos ni per
una derivada de la crisi social i econòmica que tenim aquí.
Hagués estat bé que en aquesta previsió  o declaració d’intensions, s’hagués parlat entre tots. S’hagués
apostat pel  diàleg o l’intercanvi d’opinions amb l’oposició  i  amb els agents socials i  econòmics del
municipi, per encarar els reptes que tenim com a municipi i com a societat.”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant:”No creiem en aquest
pla pressupostari a mig termini. Tot és fum. És poc realista i són coses que es fan perquè s’ha de fer
però sense cap rigor. Tot es fa en supòsits. “
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Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns de 28 de març de 2022.

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de d’onze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1d’ERC, 1 
de C's i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el 
componen i amb el vot en contra de dos membres (1 de la FIC i 1 de la CUP), ACORDA: 

PRIMER. Ratificar el Pla Pressupostari a mitjà termini elaborat per aquesta Entitat Local que 
servirà de base per a l'elaboració del Programa d'Estabilitat 

SEGON. Remetre el Pla Pressupostari a mig termini de l'Ajuntament al Ministeri d'Hisenda i Funció 
Pública pels mitjans telemàtics habilitats a aquest efecte 

 

Expedient 628/2023. Donar compte de la liquidació del pressupost de l'Ajuntament, dels 
Patronats i de les Societats Idetsa i Llastres de l'exercici econòmic de 2022.

Per l’alcalde es fa una breu explicació d’ aquest punt: “La liquidació del pressupost 2022 de 
l’Ajuntament presenta uns ingressos totals de 17.295.000 € i unes despeses de 18.392.000 € 
el que representa que l’Estabilitat Pressupostària es de -1.019.000 €.
Això no obstant, el resultat pressupostari és de 267.000€, ja que s’ha incorporat 1.145.000 de
romanent i estan pendents de cobrament subvencions per 215.000 €
Pel que fa als patronats i a les empreses:

1- Escola Música 51.000 €
2- Llar Infants 152.000 €
3- MM.CC.                - 3.500 €
4- IDETSA 13.000 € / 37.000 € (compt. privada)
5- Llastres 34.000 €  (no consolida)

També s’ha incomplet l’objectiu de la regla de la Despesa en 2.000.000€, perquè s’ha gastat
més que l’any passat ja que al 2021 moltes actuacions es van quedar en una fase inicial.

Una dada molt rellevant és que el deute viu és del 0%.
El període mitjà de pagament ha estat de 15,75 dies de mitjana, entre els 13,05 dies del
MM.CC. als 21,65 dies d’IDETSA, passant pels 15,54 dies de l’Ajuntament.
El romanent a final d’any era de 9.700.000 €.”

Es  dóna  compte  del  Decret  d’aprovació  de  la  liquidació,  de  data  21  de  març  de  2023.
Al mateix temps es dóna compte de l’informe de l’Interventor 125-2023.

Es resta assabentat del seu contingut

 

Expedient 1158/2023. Estudi i aprovació, si procedeix, del reconeixement Extrajudicial 
de Crèdits derivats de la liquidació de 2022.

Vist l'informe d'Intervenció num 103-2023 de 9 de març de 2023, en el qual s'establia que era 
possible dit reconeixement. 

Vist l'informe proposta de Secretaria emès en data 21 de març de 2023, per procedir al 
reconeixement extrajudicial dels crèdits, pertanyent a un altre exercici pressupostari durant 
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l'actual. 

Intervé la Regidora Assumpció Castellví, pel gurp municipal de JxCaT manifestant:”Es tracta de 
factures no tramitades correctament o fóra de plaç (a tots ens pot passar).

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant: “Atès que la FIC no ha 
aprovat els pressupostos municipals, votem en contra d’aquest reconeixement. “

Intervé  el  Regidor  Francesc  Fuguet  pel  grup municipal  de la  CUP  manifestant:”Ens  abstenim
perquè no podem votar en contra  d’unes despeses que s’han fet  i que el perceptor té dret a
cobrar-les. Però no podem votar a favor  ja que reconeixeríem uns procediments que ens
queden poc clars”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 27 de març de 2023 i de
conformitat amb el que es disposa en l'article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, el Ple
de l' Ajuntament amb el vot favorable de nou membres (6 del PSC, 2 de JxCaT i 1 de C's) que
representen la majora absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb l´abstenció
de tres membres  (1 d'ERC, 1 de la CUP i 1 del PP) i amb el vot en contra del membre de la FIC,
ACORDA: 

PRIMER. Aprovar  el  reconeixement  dels  crèdits  següents  amb  un  import  de  243.843,15€
corresponents a exercicis anteriors que es troben especificats al seu expedient corresponent 

SEGON. Aplicar amb càrrec al Pressupost de l'exercici 2022 els corresponents crèdits i amb càrrec
a les partides corresponents la qual es va realitzar la corresponent retenció». 

TERCER.-  Comunicar  aquest  acord  al  Departament  de  Serveis  Econòmics  per  la  seva
materialització. 

 

Expedient 1347/2023. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que
presenta  el  GM  de  JxCaT  perquè  es  prioritzi  i  agilitzi  l'estudi  per  a  determinar  la
necessitat d'instal.lar elements reductors de velocitat al C. Alamanda de l'Hospitalet de
l'Infant.

Vista la proposta de resolució  que presenta el  grup municipal  de JxCaT del  següent contingut
literal: “L’any 2021  varem presentar una moció on es demanava fer un estudi per valorar en
quins  carrers  seria  necessari  la  instal.lació  de  reductors  de  velocitat1 i/o  senyalitzacions
horitzontals - verticals, al nostre municipi. 
Aquesta  proposta  es  va  aprovar  i  segons  l’estat  d’execusió  actual,  es  desenvoluparà
properament. Sabem que aquest estudi s’ha de fer a consciència i requereix el seu temps
però a dia d’avui,  ens hagués agradat que almenys els carrers on hi tenim les instal.lacions
per a infants, estiguèssin coberts amb aquests elements reductors de velocitat.
Basant-nos en una demanda verbal d’un grup de pares-mares que ho presencien quasi a
diari, ens informen que al Carrer Alamanda,  on hi ha la Llar d’Infants Sol i Vent i l’Escola de
Música municipal,  els vehicles motoritzats no  respecten els límits de velocitat urbans. S’hi
suma que continuament i en hores punta hi ha cotxes parats per deixar o recollir els infants i
això provoca que hi manqui visibilitat quan els cotxes circulen.  
Amb la voluntat de reduir la velocitat dels vehicles motoritzats i millorar la seguretat viària en
l’anomenat carrer, creiem que s’hi hauria d’instal·lar algun/s elements reductors de velocitat,
ja que els protagonistes d’aquesta via són del col·lectiu més vulnerable. 
Segons Servei Català de Trànsit, l’àmbit d’aplicació d’aquests elements és l’àmbit urbà amb

1  S’entén per reductors de velocitat aquelles modificacions que afectin el  perfil  vertical de la via, com són els
passos  de  vianants  de  ressalt,  esquenes  d’ase,  bandes  prefabricades  i  coixins  berlinesos.
Es tracta d’elements amb un elevat grau d’intrusió a la via, atesa la inconveniència que generen als vehicles que
circulen per la calçada, i especialment als vehicles de dues rodes, vehicles pesants, transport públic, vehicles
d’emergència o vehicles de residus i neteja.
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presència  de  vianants  i  amb  limitació  de  velocitat  igual  o  inferior  als  50km/h  i  l’eficàcia
d’aquests s’observa durant tota la seva vida útil.  

Ara bé, no pretenem omplir els carrers amb elements reductors però sí posar-ne als carrers
que  més  ho  requereixen  per  motius  de  seguretat  i  per  tal  de  transmetre  la  percepció
adequada als conductors sobre quina és la velocitat apropiada de circulació.

Amb tot l’exposat, i segons acord del ple del 2021, demanem que el Ple de l’Ajuntament de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant aprovi els següents acords: 
1.Que  es  prioritzi  i  agilitzi  l’estudi  del  carrer  Alamanda,  per  a  determinar  la  necessitat
d’elements reductors o altres solucions amb la finalitat que no es superi la velocitat permesa
segons la normativa.
2.Que l’estudi sigui realitzat per personal tècnic.
3.Traslladar  l’adopció  d’aquests  acords  a  tots  els  vilatans  del  municipi  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet de l´Infant.”

Per l’Alcalde es fa la següent explicació de vot: “La moció parteix d’una demanda verbal que
us han fet arribar alguna persona vinculada a l’Escola de Música, però ni la Policia Local, ni
els  centres  docents,  ni  cap  membre de l’equip  de govern  no tenim constància  d’aquesta
petició ni individual ni col·lectiva.

Per a explicar el nostre vot desfavorable, m’agradaria recordar que tota la zona educativa de
l’Hospitalet  és  des  de  fa  més  de  10  anys  una  zona  30  i  està  degudament  senyalitzada
verticalment i horitzontal i, a més, al principi del carrer Alamanda es van instal·lar tanques i es
va posar un reductor de velocitat fa 5 anys per tal de garantir la seguretat d’aquest entorn
educatiu.
Això no obstant, i tenint en compte que la Policia Local ha de realitzar properament un control
de velocitat en diferents carrers de la població amb un radar pedagògic, no sancionador,  a
partir del 17 d’abril. Tanmateix, li farem arribar la proposta del vostre grup per si fos necessari
reforçar aquesta senyalització.”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant:”Si en realitat hi ha
una demanda social dels usuaris de la Llar d’infants, de l’Escola de Música, del Casal del Avis i del
Centre de dia, hi estem d’acord i hi votarem favorablement.”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant:  “Per nosaltres
com més amables siguin els carrers pels peatons i vianants i no pels cotxes millor.
Però tornem a estar en aquesta proposta davant la demanda d’una situació particular, en casos molt
concrets,   amb fets puntuals....fets, situacions o casos, que potser es podrien solucionar d’una altra
manera o almenys proposar-los i englobar-los dins d’un model general que es pugui aplicar a més llocs. 
Demaneu que es faci un estudi per determinar la necessitat d’instal·lar elements reductors de velocitat
al carrer Alamanda de l’Hospitalet,  i nosaltres creiem que no podem anant fent estudis puntuals per
carrers. El que si creiem, és que s’hauria de reivindicar o exigir és que es porti a terme la moció que vau
presentar l’any 2021 on es demanava un estudi global per valorar en quins carrers seria necessari la
instal·lació de reductors de velocitat i/o senyalització, i que va ser aprovada pel ple i segons comenteu
no s’ha executat.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 de C’s) que
representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb el vot
favorable de quatre membres (2 de JxCaT, 1 de la FIC i 1 d’ERC) i amb l’abstenció de dos
membres (1 de la CUP i 1 del PP), ACORDA:

Primer.-  Desestimar  la  proposta  de  resolució  que  presenta  el  grup  municpal  de  JxCaT
especificada.
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ÀREA DE SERVEIS A LES PERSONES

Expedient 4744/2022. Estudi i aprovació inicial, si procedeix de les bases de subvenció a
l’alumnat  del  municipi  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  que  inicia  un  màster
universitari oficial

Per la Regidora Núria Ortiz es fa la següent explicació d’aquestes bases: “Com vam comentar el
dilluns aquestes son les bases de subvenció per aquells alumnes que inicien un màster universitari
oficial. Premis a l’excel·lència acadèmica. I esta dotat amb un import de 4.000€
El  objectiu  d’aquesta  subvenció  és  incentivar  a  la  cultura  del  mèrit  i  l’excel·lència  acadèmica,
reconeixent als estudiants amb els millors resultats acadèmics en els estudis previs al seu ingrés al
màster universitari oficial de qualsevol universitat pública.

Es  dividia  en  quatre  branques  per  ser  més  justos,  i  per  poguer  estipular  millor  aquests  premis
d’excel·lència segons la titulació de màster que volen cursar. La primera branca seria Arts i Humanitats,
la segona Ciències i  ciències de la salut,  una tercera de Ciències Socials i  Jurídiques i  una quarta
d’Enginyeria i Arquitectura.

Alguns dels requisits: empadronats, matriculats al curs objecte de convocatòria; desprès hi ha un altre
requisit que te a veure amb la nota, que hagin obtingut una nota mitjana ponderada igual o superior a
1,00 en els estudis que donen accés als estudis de màster segons la nota mitjana que correspongui a la
seva titulació segons la Classificació Internacional Normalitzada d’Educació (ISCED)”

Pel  Regidor  Francesc  Fuguet  pel  grup  municipal  de  la  CUP  es  manifesta:”Us felicitem per  la
iniciativa.  La trobem molt correcte.
I ja que hi som, aprofitem per demanar també, sabent que des d’un ajuntament no és pot fer 
res, però  si des dels partits que son representats en aquest ple i que tenen responsabilitats al
Govern de Catalunya com a l’Estat, que s’insisteixi i treballi des dels departaments 
corresponents, per baixar els preus abusis de les  taxes universitàries que dificulten l’accés a 
l’estudi creant i accentuant les desigualtats econòmiques i socials entre els estudiants.”

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de JxCaT es fa la següent explicació: “Primer de res,
constatar que aquest punt és part de la campanya electoral de l’equip de govern. Ves quina coincidència
que en el ple abans de la campanya electoral es pretenguin aprovar aquest tipus de proposicions.
Que sí, que vostès quedaran molt bé davant un sector del veïnat, però també n’hi ha un altre que veurà 
això com una estratagema electoral del PSC/C’s. Miri les seves contradiccions.

- Trenquen la seva pròpia línia política territorial en relació a les subvencions relacionada amb 
l’Educació.

- No subvencionen els alumnes que cursen estudis, aquí al municipi d’ensenyament no obligatori, ara bé
els Màsters sí que seran subvencionables. A quines universitats? A les del municipi?

- Està molt bé que pretenguin ajudar les excel·lències acadèmiques, però dels recursos econòmics 
disponibles dels causants no en diuen res, i això que diuen que són d’esquerres.

- L’edat de 36 anys se l’han inventada o és que a partir dels 36 hi ha algun motiu amagat pel que els 
possibles estudiants d’un Màster no puguin accedir als ajuts.

Miri, vostès són capaços de subvencionar els llibres de text als alumnes empadronats al municipi que 
cursen els seus estudis obligatoris als centres locals. I els que cursen l’ensenyament no obligatori, per 
què no? Si ara pretenen subvencionar estudis no obligatoris fora del municipi.

Ara bé, els pares d’alumnes, que fent ús del seu dret constitucional de portar a una escola pública o 
privada fora del municipi les seves filles, són privats, de manera arbitraria i discriminatòria d’aquest 
benefici.

També són capaços de aportar a la UNED més de 64.000 euros, sense comptar la despesa d’utilització 
d’espais públics, i evidentment no tots els alumnes són veïns del municipi i per això no són discriminats, 
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sinó que son acceptats i subvencionats pel nostre ajuntament, cosa que moltes nenes i nens veïnes i 
veïns del municipi són castigats perquè els seus pares han pres una decisió legítima envers l’educació 
dels seus fills.

És per això que demanem que es retiri aquesta proposta i es debati de forma monogràfica al ple el pla 
d’ajuts als alumnes i pares del municipi en relació a tots els cicles educatius, i no passi com ara que 
s’utilitza aquest sistema de subvencions de manera poc rigorosa i electoralista.”

Intervé la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP manifestant: “Nosaltres hem donat suport
perquè trobem que és una iniciativa per als nostres joves, l’únic que demanem és que l’any vinent
això s’ampliï”.

Intervé la Regodora Núria Ortiz fent la següent explicació als vots:
“Primer de tot agrair el suport a tots els que heu votat a favor, agrair a l’àrea d’ensenyament que ha fet
aquestes bases que portàvem al nostre programa electoral, evidentment era una idea qui ha treballat
aquestes bases ha sigut el nostre departament, el nostre tècnic, ha sigut un mandat que ha tingut altres
prioritats, es va haver de treballar per la pandèmia i acabada aquesta s’han pogut reprendre la feina
amb normalitat,  es una feina que fa temps amb la que s’està  treballant,  posteriorment  ha anat als
departament de secretaria e intervenció perquè poguessin fer les seves al·legacions. No puc contestar a
tot el que ens ha dit la companya de la FIC, però si que des de fa molt temps tenim molt clar quins son
els  nostres  criteris  al  departament  d’ensenayment,  tenim molt  clar  que no només volem afavorir  al
nostre alumnat, sino també als centres del nostre municipi, que com ajuntament, és la nostra obligació,
ajudar als nostres centres, també ajudar al nostre alumnat, estiguin cursant de manera obligatoria o no,
podem parlar de les subvencions a l’escola d’adults o dels cursos de català , que si curses el 70% es
retorna totalment la matricula, es que no acabaríem, tenim molt clar el criteri, tenim molt clara la feina
que s’ha fet, aquesta és una nova subvenció que donar ajut a l’alumnat del nostre municipi en aquells
estudis universitaris, que com comentava el nostre company suposa un esforç molt important per les
famílies, evidentment, quan una persona te 40 anys, te un recorregut fet, te una feina potser no local
aquesta  ajuda,  son  per  les famílies  que encara tenen els  seus fill  a  càrrec i  que encara no s’han
independitzat econòmicament qui necessita aquest tipus d’ajuda.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis a les persones del 27 de març de
2023.

Atès el  que disposa la Llei  38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions, Reial Decret
887/2006, de 21 de juliol, pel qual s´aprova el Reglament que desenvolupa l'esmentada Llei i el
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s´aprova el Reglament d´obres, activitats i serveis dels
Ens locals (articles 118 i següents) així com l´ordenança general municipal de subvencions. 

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d’ERC, 1
de C’s, 1 de la CUP i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que
legalment el componen, i amb el vot en contra del membre de la FIC, ACORDA: 

Primer.- Aprovar  inicialment  les  bases  de  subvenció  a  l’alumnat  del  municipi  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet de l’Infant que inicia un màster universitari oficial que s´adjunta com a annex 2

Segon.- Sotmetre a informació pública pel termini de 20 dies hàbils comptats a partir de l’endemà
de la seva publicació oficial al Butlletí oficial de la província de Tarragona , al Diari oficial de la
Generalitat de Catalunya i al Tauler d´anuncis de la Corporació Exhaurit el termini sense haver-se
presentat cap tipus d’al.legació i/o reclamació l'acord esdevindrà definitiu sense necessitat d’ulterior
acord, procedint-se a la publicació de les bases modificades aprovades definitivament. 

Tercer.-Contra  la  publicació  de  l'aprovació  definitiva  d´aquestes  bases  modificades  es  podrà
interposar recurs contenciosadministratiu davant de la Sala contenciosadminstrativa del Tribunal
Superior de Justícia de Catalunya, en el termini de dos mesos comptats des de l´endemà de la
publicació de l’aprovació definitiva, d'acord amb l´article 112 de la Llei 39/2015, d´1 d´octubre, de
procediment administratiu comú de les administracions públiques i els articles 10.1 b), 25.1 i 46.1
de la Llei reguladora de la jurisdicció contenciosadminsitrativa del 13 de juliol de 1998.

Quart.- Notificar  aquest  acord  al  Departament  d’ensenyament  de  l'Ajuntament  de  Vandellòs  i
l'Hospitalet de l'Infant 
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Expedient 118/2023. Estudi i ratificació de la resolució d'Alcaldia d'aprovació del Pla 
Local de Joventut 2023-2026

Favorable Tipus de votació: Ordinària

A favor: 11, En contra: 0, 
Abstencions: 2, Absents: 0

 El Regidor de Joventut explica el contingut del Pla local de joventut:

“Portem el dia d'avui el pla local de joventut per al seu estudi, aprovació i ratificació.

-  Presentem aquest  pla  com un marc estratègic  i  una referència per  a  desenvolupar  polítiques de
joventut durant els pròxims anys.

-  És un text  viu que es nodreix  de l'escolta  activa al  col·lectiu juvenil  del  nostre  municipi,  a través
d'enquestes  realitzades  a  l'alumnat  de  l'institut  entre  12  i  17  anys  i  posteriorment,  a  través  d'un
qüestionari  que  es  va  fer  arribar  a les llars  juntament  amb la  revista  municipal  al  segment  juvenil
comprès  entre  els  18  i  35  anys  d'edat.  Va  haver-hi  una  participació  de  358  i  87  persones
respectivament.
- És un pla transversal que no sols comptarà amb els fons propis del departament de Joventut, sinó
també, i com ja és habitual, dels esforços i iniciatives d'altres departaments de l'ajuntament, regidories i
patronats com per exemple, l'àrea d'esports, cultura, IDETSA, festes, entre altres i d'aquesta manera,
aconseguir una oferta variada que afecti positivament en els diferents aspectes de la vida del jovent.

El pla es compon de quatre punts bàsics que es desenvolupen al llarg del text:
1. Una diagnosi que recull dades estadístiques, les enquestes anteriorment, esmentades i les seves
respectives conclusions.
(2.) Després es parla del disseny del pla pròpiament dit
(3.) Acompanyat per la metodologia utilitzada
(4.) I la seva posterior avaluació per a futures anàlisis i millores.
Finalment, s'ofereix un conjunt d'annexos que suporten i sustenten tota la seva elaboració.”
 

Atès el Decret de l’Alcaldia núm 2023-0271 de 16 de març de 2023 del següent contingut literal:

“Primer.- En data 1 de setembre de 2016 es va aprovar per Ple el segon Pla Local de Joventut 2016 –
2019.

Segon.- En data 3 de desembre de 2020 el Ple va aprovar la pròrroga del Pla Local de Joventut 2016 -
2019.

Tercer.- La Regidoria de Joventut ha elaborat el nou Pla Local de Joventut per als anys 2023 - 2026 en
el qual s’incorpora una diagnosi de la realitat juvenil actual del municipi, posant en valor les polítiques
que s’estan duent a terme des de l’ajuntament i que impacten sobre la població jove del nostre municipi.

D’aquesta diagnosi s’han extret unes actuacions que tenen com a objectiu la millora de les condicions
de la població jove i que es duran a terme en els propers anys.

Vista la proposta de resolució PR/2023/654 de 16 / de març / 2023.

D'acord  amb  les  atribucions  que  em  confereix  la  legislació  vigent  en  matèria  de  règim  local,  i
concretament d'acord amb l'article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim
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local.

RESOLUCIÓ

Primer.- Aprovar el Pla Local de Joventut 2023 - 2026 que s’adjunta com annex.

Segon.-  Comunicar  aquest  acord  a  la  Tècnica  de  joventut,  a  la  Regidora  de  joventut,  al  Consell
Comarcal del Baix Camp i al Coordinació Territorial de Joventut als efectes oportuns.

Tercer.- Donar compte al Ple de la corporació pera la seva ratificació. “

Es formulen intervencions de varis Regidors:

- El Regidor Francesc Fugut pel grup municipal de la CUP:” Raó- El Pla Local de Joventut és una cosa
prou amplia i important per ser exposada, compartida, debatuda i oberta a la ciutadania, especialment
amb el col·lectiu jove. De fet, creiem que aquest pla hauria d’haver sortit d’ells, els joves, canalitzant-se
potser mitjançant un consell de joves del municipi, i a partir d’aquí debatre,  confrontar propostes, i que
ells haguessin marcat  les prioritats  del  treball.  Això creiem que hauria  de ser  així  per  compromís  i
perquè l’Ajuntament és la institució més propera a la ciutadania per tant aquest pla s’haurien de treure’s
d’aquestes quatre parets  i compartir-lo amb les ciutadans.

En aquest pla, es destaca que s’ha fet tenint en compte unes enquestes. Un total de 445 enquestes 

fetes a persones de 12 a 35 anys. Una mica més d’un quart de la població jove de 12 a 35 anys (1600 

persones). Una mostra molt petita pel volum de població del municipi.

2 Raó-Algunes mancances importants: 

- Molt poca referència a la salut mental. Si que es menciona que s’habilitarà un “espai de 

suport mental” dins el PROJECTE PRISMA, però es concreta molt poc i queda molt difús, i aquest és un

tema molt important.

- Zero referència a la pandèmia del Covid en termes d’afectació mental i en accions directes a  

implementar. (Si que se’n parla estadísticament en l’impacte d’aquesta vers la taxa d’atur, però no en 

terme d’afectació mental) Quan els joves van ser un dels col·lectiu que patiren més els afectes del 

confinament, i en l’actualitat, desgraciadament, en recollim els fruits amb nombroses malalties mentals 

com ansietats, trastorns mentals, depressions, etc.

- Zero referència a l’Habitatge. Un dels principals problemes al municipi, tal com ja vam 

mencionar a l’anterior ple, convertit ja en una emergència pels joves.

- Zero mecanismes de connexió i participació directa, afectiva i vinculant amb l’ajuntament.  

Permetent la participació dels joves a la gestió dels afers públics.”

Al que contesta el Regidor Diego Garcia manifestant per al.lusions: “ A l’ Institut s’han fet enquestes a
l’alumnat, també a les llar del Municipi amb la revista municipal, es parla de ser transversals, el que
volem en aquest cas és escoltar als joves del Municipi”.

-La Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifesta: “Fer-los participar en el PLA,
escoltar les seves opinions i propostes per incloure-les en aquest pla.Però amb això no n´hi ha prou, cal
ser més valents perquè el paper ho aguanta tot, i realment són els fets el que determinen si aquest Pla
serà una realitat.  Encara que,  vull  felicitar a la bona feina de la técnica de joventut.El  Pla local  de
Joventut està força bé, però falten recursos econòmics, materials i personals que puguin realment portar
a terme el Pla. Els pressupostos aprovats fa uns mesos pel 2023  per l’equip de govern, no plantejaven
una partida pressupostaria valenta pels joves, al contrari d’un pressupost de quasi 19 M€,  només es
destina un 0,71% als joves. És  a  dir,  de  19 milions d’euros,  tan  sols  135.000€ són  per  Joventut  i
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Igualtat.Les bones polítiques de Joventut són les que es fan amb la Joventut i són les que inverteixen
de manera valenta per la jovent.I de moment no ho viem. (Ajuts habitatge…) Volem el Pla però també
volem polítiques de joventut valentes.”

- La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FiC: “Abans de res, quant ha costat aquest estudi
demogràfic que es el que sembla mes que un pla de joventut?

Qui la fet? Perquè aquí no tenim cap cala que s’anomeni Gestell, en tot cas en tenim una que té com a 
títol JUSTELL. (Cala Iustellum des del segle XII).

La pàgina de l’IDESCAT ha estat força útil per fer aquest estudi.

Algunes afirmacions de l’autor son sexistes i per tant intolerables.

Més bé hauríem de procurar que els espais públics destinats al jovent s’adeqüen als horaris de lleure 
del jovent.

És patètic que les polítiques municipals dels darrers anys hagin provocat que un 68% de les persones 
joves no es vegin vivim en el municipi en el futur.

Per tot això, i d’altres motius expressats en l’estudi, no ratifiquem la resolució de l’Alcaldia.”

- La Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP manifesta: “El nostre municipi necessita un pla de
joventut, però aquest document és obert i sempre es pot modificar, ens ha deixat sorprès unes quantes
respostes però la que més destacaríem és que el 68%, del jovent diu que quan acabin la seva formació
abandonaran el municipi.”

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de seveis a les persones del 27 de març de 2023”.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable d’onze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 d’ERC, 1 de C’s
i 1 del PP), dels tretze membres que legalment el componen, i amb el vot en contra de dos membres (1
de la FIC i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer. Ratificar el Decret de l’Alcaldia transcrit pel que s´aprovà el Pla Local de Joventut 2023-2026.

Segon.-Comunicar aquest acord la Tècnica de joventut, a la Regidora de joventut, al Consell Comarcal
del Baix Camp i a la Coordinació Territorial de Joventut als efectes oportuns.

 

Expedient  1314/2023.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  de  la  proposta  d'acord  que
presenta el grup municipal de la CUP per declarar el municipi de Vandellòs i l'Hospitalet
de l'Infant municipi antifeixista i en favor de la convivència en la diversitat.

Pel Regidor Francesc Fuguet es fa una explicació de la proposta presentada:

“Una moció  que proposa no quedar-nos de braços plegats  davant  l’augment general  d’expressions

feixistes i discriminatòries. I prendre un posicionament clar i contundent.

Aquesta moció proposa una sèrie d’acords pels quals l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant:

-es  comprometria  amb la  diversitat  racial,  cultural,  religiosa  o de gènere,  promovent,  per  exemple,

activitats en defensa dels Drets Humans o en els valors democràtics, 

-garantiria que no es realitzin o publicitin a la via pública o en equipaments municipals, actes que incitin

a la discriminació de qualsevol tipus. 

-Una moció que també busca el compromís ferm del consistori en condemnar públicament aquest tipus

de discursos o actes i la denúncia pública de les agressions així com el suport a les víctimes.
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Garantint que el municipi sigui un espai lliure de discriminació racial, ètica, cultural, de gènere, política o

de qualsevol tipus.”

Vista la proposta d’acord que presenta el grup municipal de la CUP del següent contingut literal:
“Tant a Europa com a la resta del món l’extrema dreta i les polítiques ultranacionalistes, xenòfobes,
racistes i autoritàries estan experimentant un clar creixement tant en l’àmbit social com polític, a
vegades reivindicant sense complexos el nazisme i a vegades adoptant d’aparences deslligades del
passat però sempre traient partit de les pors i els odis presents a les societats. Aquesta tendència
inclou la presència, per primera vegada, d’un partit d’extrema dreta al parlament espanyol i català
amb la conseqüent presència del discurs de l’odi dins de les institucions.
L'augment d'agressions per part de grupuscles feixistes que hi ha hagut a Catalunya des del 2017
provinents de sectors neofeixistes i d’extrema dreta han augmentat. Els seus atacs i agressions són
sempre unidireccionals i motivades per una ideologia d'odi a la diferència política i ideològica o per
motius xenòfobs, racistes, masclistes i homòfobs. Malauradament, l’augment de l’activitat d’aquests
grupuscles no ha tingut en cap cas una resposta clara i contundent per part de l’estructura legal
vigent que hagi impedit o dificultat que continuessin les seves accions. 
El feixisme és una ideologia d’acció -basada en la negació pràctica de la igualtat humana, dels
Drets Humans i de la raó- que imposa les idees a través de la violència i el terror indiscriminats
sempre que li és possible, i en cap cas no es pot considerar com una opció legítima sotmesa a la
llibertat  d’opinió.  Com a  poble  no ens podem permetre  oblidar  tampoc el  que va  representar,
representa i pot representar el feixisme per a les llibertats individuals i col·lectives.

Davant l’exposat, és imprescindible doncs que les institucions preguin un posicionament clar davant
l’auge d’expressions feixistes i discriminatòries. Per tal d’actuar, i per fer front a aquesta realitat,
aquesta moció proposa una sèrie d’acords pels quals l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de
l’Infant es comprometria amb la diversitat racial, cultural, religiosa o de gènere, promovent, per
exemple, activitats en defensa dels Drets Humans o en els valors democràtics, alhora que garantiria
que no es realitzin o publicitin a la via pública o en equipaments municipals, actes que incitin a la
discriminació de qualsevol tipus. Una moció que també busca el compromís ferm del consistori en
condemnar públicament aquest tipus de discursos o actes i la denúncia pública de les agressions
així com el suport a les víctimes. 

Demanen una aposta clara del Ple de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant com a
municipi antifeixista i que actuï en conseqüència, garantint que el municipi sigui un espai lliure de
discriminació racial, ètica, cultural, de gènere, política o de qualsevol tipus.

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, com ha estat altres vegades de la nostra història, ha de ser, un
municipi  combatiu i  lliure contra  tot  tipus de racisme, masclisme i,  en  definitiva,  feixisme. Un
combat vers una llibertat que només pot ser efectiva des de la unitat i consens de totes les forces
demòcrates i amb el suport militant de totes les veïnes i veïns del nostre municipi. 

Per tots aquests motius,  presentem la  següent PROPOSTA D’ACORD El  Ple de l’Ajuntament de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a: 
PRIMER. Que Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant es declari formalment Municipi contra el feixisme i
el racisme, i en favor de la convivència en la diversitat. 
SEGON. Que l'Ajuntament promogui actes per la memòria històrica del municipi i defensi els valors
de la democràcia, la justícia universal, els drets humans, socials i laborals, així com els valors de la
diversitat cultural, religiosa o de gènere que disposem al nostre municipi.
 TERCER.  Que l'Ajuntament  denegui  l'ús  d'equipaments  públics  i  la  via  pública,  a  col·lectius  i
formacions polítiques que incitin a la discriminació racial, ètnica, cultural, de gènere o polític. Així
com a entitats que facin enaltiment del franquisme, el nazisme, el racisme.
 QUART. Que l'Ajuntament prioritzi una campanya permanent de neteja de propaganda d'activitats
que incitin la discriminació racial, ètnica, cultural, de gènere o de qualsevol altre tipus, evitant així
que  al  municipi  s'hi  trobin  pintades,  cartells,  adhesius  o  fulletons  publicitaris  discriminatoris.
CINQUÉ. Que l'Ajuntament condemni  formalment tots els actes públics i declaracions que facin
apologia del racisme, de la xenofòbia, dels genocidis o de la discriminació contra els drets humans.
Valors els quals són totalment incompatibles en una democràcia real i rebutjables per la societat.
SISÈ. Que l'Ajuntament davant de qualsevol agressió feixista, racista, masclista o LGBTIfòbica a la
ciutat, faci una denúncia pública i personal de suport a les persones agredides i faciliti els mitjans a
l'abast pel suport i reparació de danys físics i morals causats a la persona agredida, valorant la
possibilitat de personar-se com a acusació popular en aquests tipus de casos.
SETÈ. Traslladar aquests acords a totes les entitats i  associacions de Vandellòs i l’Hospitalet de
l’Infant. “
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Intervé l’Alcalde fent la següent explicació de vot:  “Aquesta  és una moció que, tradicionalment, el
grup de la CUP definiria com una moció estètica.
Demanar que es faci una política que respecti la diversitat racial, cultural, religiosa o de gènere és una
gran obvietat, almenys per nosaltres i la nostra actuació així ho ha demostrat.
El  nostre  grup  només  podrà  tenir  en  consideració  votar  una  moció  com  aquesta  quan  es  deixi
d’assenyalar algunes formacions polítiques com la nostra com a feixista a la plaça de Vandellòs de Baix
o Drs. Gil-Vernet des de fa més de 5 anys.”

Pel Regidor Francesc Fuguet pel grup municipa de la CUP es fa la següent réplica a l’explicació de vot:
“-Que no tinguem que lamentar en un futur no haver aprovat aquesta moció....
-No s’entén que no es pugui aprovar aquesta moció. Què proposeu? Quina alternativa? Parlem-ne.
-Votant en contra a aquesta moció, és votar en contra que el municipi es declari a favor de la 
convivència, a favor de fer actes en defensa dels valors i drets humans, que es permeti que grups 
feixistes utilitzin els equipaments municipals, que no es condemni i que no es denunciï agressions 
racistes, homòfobes, xenòfobes, etc.... sembla doncs el contrari....
-Quan parleu de que un dia un grup de persones us van cridar feixistes, no sé de que em parleu, ni 
quan, ni qui va ser. Dir això, és  no entendre res del que proposem...”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC: “Estem totalment d’acord en declarar el
nostre municipi antifeixista i en favor de la convivència en la diversitat. No es pot caure en la trampa de
fer comparacions en relació a les ideologies. La ideologia feixista tots l’hauríem de conèixer. Crec que
és una obligació de tots el grups polítics, que realment siguin demòcrates i antifeixistes, votar a favor
d’aquesta moció. 

Intervé la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP: “Nosaltres votarem. No amb aquesta moció,
és té que tindre respecte a les altres formacions i respecta la manera de pensar de cadascu”,

Pel Regidor Tomas Diaz pel grup municipal de C’s que no está en contra de todo lo que se expone en la
moción, ya que algunas cosas ya se hacen.

La Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCAT fa la següent explicació de vot: “Es veritat que
es una proposta amb “copy paste”, però per descomptat que podem agafar exemple de les iniciatives
d’altres municipis, quan aquestes son encertades, i aquesta ho és.
Hem d’estar activats i en alerta per evitar, reduir i eliminar tot acte , símbol o suggeriment feixista. Ens hi
hem de  sumar  i  no  hem d’  esperar  a  trobar-nos  amb  cap  d’aquestes  situacions,  perquè  ara  son
exemples hipotètics però no ens enganyem, que de feixisme sabem que encara n’hi ha i els hem de fer
saber que NO s’accepta.”

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis a les persones del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de vuit membres (6 del PSC, 1 de C’s i 1 del PP) que
representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i amb el vot favorable
de cinc membres (2 de JxCAT, 1 d’ERC, 1 de la FIC i 1 de la CUP), ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta d’acord presentada pel grup municipal de la CUP especificada.

 

Expedient  1315/2023.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  de  la  proposta  d'acord  que
presenta el grup municipal de la CUP per a la restitució popular de Ca la Torre

El Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifesta que aquesta proposta d’acord 
recull un clamor popular al poble de Vandellòs.

Vista la proposta d’acord del següent contingut:
“L’any 2005, l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, encara sota el govern municipal de
CIU, va decidir comprar ca la Torre de Vandellòs, la casa pairal familiar dels cacics històrics del
poble,  per  un  valor  de  més  de  800.000  euros.  Posteriorment,  es  van  iniciar  les  obres  de
remodelació de l’edifici i dels jardins, pressupostades en 1 milió d’euros. Així el total oficial del valor
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d’aquest equipament va ser de 1,8 ME. Ens consta que van existir sobrecostos en les obres, dels
quals no coneixem exactament la magnitud, ja que llavors el nostre grup municipal no disposava de
representació política per a tenir la quantia exacta del sobrecost, però ens podríem referir a la xifra
arrodonida de 2 milions d’euros.
 Doncs bé, aquest equipament que ha costat 2 ME de diners públics, a efectes pràctics no pertany
al poble, ja que l’Ajuntament ha decidit deixar-lo tancat i convertir-lo, en el millor dels casos, en un
escenari de bodes, batejos i comunions i d’alguns actes culturals molt puntuals. Parlaríem doncs,
segons el nostre parer, d’una pèssima gestió d’una inversió de 2 ME, de la qual en desconeixem les
raons, ja que l’actual equip de govern, mai ha explicat o aclarit als veïns i veïnes de Vandellòs per
què no poden gaudir directament i obertament d’aquests espais, que comprenen tant la casa pairal
com els jardins.

Per a la majoria dels habitants de Vandellòs, amb el temps, ca la Torre ha esdevingut, simplement,
una façana inaccessible, una Casa del desinterès, de la deixadesa, de la prepotència i de la buidor.
Un lloc per gaudir-ne en ocasions molt puntuals, comptades i amb limitacions, i hauria de ser tot el
contrari: un lloc d’utilitat periòdica i obert, un lloc dinamitzat ple de vida, espai d’intercanvi cultural,
lloc de trobada i de partida, i de foment de la vida cultural i associativa del poble de Vandellòs.
 
Creiem que un dels errors de partida, es potser, que l’equip de govern en particular o l’Ajuntament
en abstracte, s’ha cregut el propietari absolut dels equipaments municipals i en concret d’aquest.
Creiem, que totes les regidores i regidors hauríem d’actuar amb una consciència nítida que la tasca
que duem a terme en l’exercici de la nostra funció és efímera. En definitiva, que no som els amos ni
els mandataris d’absolutament res, sinó uns simples gestors temporals de la voluntat popular i que
demà hi seran uns altres, i la voluntat popular ja fa temps que demana portes obertes, l'accés lliure
i desinhibit de ca la Torre. 

Demanem per tant, facilitar l'accés a totes les persones, entitats i associacions del poble perquè,
amb total responsabilitat i estima, ca la Torre que, originàriament fou concebuda com una Casa de
Cultura, sigui seva, del poble, i alhora la mateixa casa doni, enforteixi, dignifiqui i impulsi el mateix
poble i les seves entitats que vulguin participar de gaudir obertament de les seves instal·lacions.
 Presentem aquesta proposta d’acord per dignificar totes les veïnes de Vandellòs, perquè atorgar al
poble allò que pertany al poble és una qüestió de justícia que no pot ser ajornada per més temps.
 
Per tots aquests motius,  presentem la  següent PROPOSTA D’ACORD El  Ple de l’Ajuntament de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant insta al Govern municipal a:
 PRIMER- Que s’obri Ca La Torre de Vandellòs a les entitats i veïnes del poble. 
SEGON- Que les 2 portes dels jardins romanguin obertes tots els dies de l’any, almenys mentre hi
hagi llum solar. 
TERCER-  Que  totes  les  entitats  o  les  que  ho  vulguin  tinguin  lliure  accés,  sota  la  seva
responsabilitat, a aquests espais, independentment de l’hora o del dia, per tal de practicarhi i/o
difondre la seva activitat cultural amb les millors condicions.
QUART- Que siguin aquestes mateixes entitats, amb el suport de la regidoria de cultura, les que
s’encarreguin de donar ús a aquestes instal·lacions i establir una programació dels actes i/o usos
que s’hi duran a terme “

Intervé la Regidora Laia Martorell  pel grup municipal de JxCaT manifestant: “Interpretem que es
pretén que de Ca la Torre i els seus jardins, en pugui gaudir tothom i no hi podem
estar més d’acord, a més hem d’afegir que per part nostra ja n’hem fet esment en anteriors Plens, 
d’aquesta necessitat essent una demanda del poble, i a més, amb això potser solucionaríem la manca 
d’espai que poden tenir algunes entitats.

Fent-hi un bon ús i al servei de totes i tots, se’n trauria profit d’aquest espai ara tan desèrtic.”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC que literalment estableix: “Després de tenir
una instal·lació  cultural  i  administrativa  que ha costat  a  les arques  municipals  més de dos  milions
d’euros, és una llàstima i una negligència tenir Ca la Torre tancada. Per tant donem suport a aquesta
moció.”

La Regidora Núria Ortiz fa la següent explicació de vot:“Els equipaments culturals municipals són de 
titularitat pública i, per tant, de tothom. L’Ajuntament, com a responsable, els cedeix, en el nostre cas, 
sense limitació ni cost per a totes les associacions i col·lectius locals que duen a terme activitats socials 
i culturals sense ànim de lucre al municipi, i d’acord amb unes normes públiques aprovades. En aquest 
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sentit, Ca la Torre no és pas diferent. És oberta a tothom que en demani l’ús”. 

Vist el dictamen emès per la comissió informativa de serveis a les persones del 27 de març de 2023,

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 de C’s) que representen 
la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen i amb el vot favorable de sis 
membres (2 de JXCaT, 1 de la FIC, 1 d’ERC, 1 de la CUP i 1 del PP), ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta d’acord que presenta el grup municipal de la CUP especificada.

 

ÀREA DE PROMOCIÓ ECONÒMICA

La Regidora Esmeralda Saladié pel grup muncipal d’ERC, sent les 19,40 minuts es desconnecta 
telemàticament a partir d’aquest punt de l’ordre del dia.

Expedient 4847/2022. Estudi i aprovació inicial, si procedeix, de la creació d'una societat
mercantil amb capital íntegrament municipal, així com la memòria i estatuts respectius.

Per l’Alclade es fa la següent explicació: “Com heu vist en l’ampli document que acompanya 
l’expedient, la Memòria té com objecte analitzar la viabilitat de crear una empresa 100% municipal que 
se n’encarregui de construir i explotar un parc eòlic.
Una Memòria que té en compte no només aspectes jurídics, econòmics i financers, sinó també socials
sobre la posada en funcionament de l’activitat.
El capítol 1r parla de l’objecte de la Memòria redactada per la comissió. Aquest objecte no és altre que
servir de base per a la resolució de l’expedient i tenir en compte els aspectes socials, financers, tècnics i
jurídics  de  l’activitat,  la  forma  d’exercici,  els  beneficis  potencials  i  els  supòsits  de  cessament  de
l’activitat.
El capítol 2 exposa la justificació de l’actuació en especial després dels acirds de Paris (2015) que fixa
uns objectius molt determinats per al 2030 i altres per al 2050. Acords que després s’han reflectit en
directives europees, acords a nivell estatal recollits en el Plan Nacional Integrado de Energía y Clima
(PNIEC, 2021) sobre la transició energètica i la lluita contra el canvi climàtic.
A Catalunya, consten diferents mocions sobre la descarbonització i l’estalvi i eficiència energètica i el
Decret  Llei  24/2021  de  26  d’octubre,  d’acceleració  i  desplegament  de  les  energies  renovables
distribuïdes i participades.
Els avantatges socials sobre la generació directa i indirecta de llocs de treball, a més de contribuir de
forma induïda al desenvolupament del sector. En concret, es fixen en 40 llocs de treball directes i 72
d’indirectes en el període d’operació.
En aquest sentit, tampoc es pot obviar  l’important  increment de preus que s’ha experimentat en els
darrers mesos i que la construcció d’aquest parc pot contribuir a minvar l’impacte sobre la població del
municipi. D’igual manera la millora de la qualitat de l’aire és una consideració en l’àmbit de la salut que
cal considerar.
El capítol 3r. parla pròpiament de les obres i instal·lacions.

El primer que s’assenyala és que en el darrer any i mig s’han presentat un elevat nombre de projectes,
la potència dels quals supera l’objectiu a assolir l’any 2030, la majoria són projectes que demanden una
gran quantitat de sòl agrari.
La localització del projecte s’ha fixat com a objectiu prioritari respectar els valors ambientals de la zona,
de manera que es troba en una zona propera a la xarxa de transport i al lloc de consum, en concret al
bosc del comú (CUP 34) en el paratge conegut com “Coll del Vent”. La superfície a ocupar és de 63.000
m², dels que més del 90% és titularitat pública.
La voluntat de preservar l’entorn s’ha fixat que el parc està fora de:
-Xarxa Natura 2000. En aquest punt no afecta a la ZEPA (Zona Especial Protecció Aus), ni a la ZEC
(Zona Especial Conservació)
-Afectació xarxa de carreteres
-Eixos de barrancs
-Límit vies pecuàries

Finalment, tampoc afecta a la zona de 2 km de la cria de l’àliga cuabarrada i es troba a més de 500 m
dels nuclis habitats.
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Per a la construcció del parc també cal una instal·lació prèvia d’una torre de mesura que ha d’estar en
funcionament durant 12 mesos.

El capítol 4 és l’informe econòmic-financer.
El pressupost és orientatiu tindria un cost màxim de 25,4 M€, en el supòsit que calgués pagar totalment
una interconnexió elèctrica (7,2 M€). Si aquesta partida no es considera o ho fa mitjançant hibridació
(amb algun altre projecte), són els 20 M €.
Com s’ha dit per posar en funcionament el parc, primer cal instal·lar una torre de mesura valorada en
80.000 € que ha de registrar dades durant 12 mesos.
La construcció estimada del parc són altres 12 mesos i la viabilitat econòmica s’avalua a 30 anys.

La producció esperada és de 38.000 MWh/any i a partir de diferents escenaris es planteja la viabilitat i
solidesa del projecte. En funció  de la PPA (Power Purchase Agreement) i el nombre d’anys (entre 20,25
o 30), la Taxa Interna de Retorn (TIR) se situa entre el 6-10%.

Finalment, el capítol 5è parla del règim jurídic.
Tal  com es va explicar al  Ple del  mes de desembre la Llei  és molt  clara.  Cal constituir  una entitat
diferenciada que tingui per objecte la generació d’energia que pugui desenvolupar l’activitat en règim de
mercat i que en el seu capital social el 25% estigui participada per una altra entitat amb més de 3 anys
d’experiència en la producció d’energia elèctrica o que es disposi d’un contracte per un període mínim
de 3 anys amb una empresa amb aquesta experiència. 
La memòria acaba exposant quin és l’àmbit  de la societat  i  quins són els supòsits d’acabament de
l’activitat.

Així doncs, després de l’aprovació de la Memòria el que caldrà fer es:
1-Licitar la construcció i instal·lació del màstil de mesura del recurs.
2-Constituir l’empresa pública VANDELLÒS HOSPITALET RENOVABLES .
3-Demanar autorització a la Generalitat per a evacuar la producció del parc.”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: “La possibilitat d’instal·lar
una central eòlica de titularitat municipal, semblaria que  s’alinea amb la proposta que el nostre grup
municipal va portar a aquest ple el mes de febrer de 2020, on s’instava al govern municipal a programar
la instal·lació d’aerogeneradors i plaques fotovoltaiques de titularitat municipal.
Estem d’acord amb la implantació d’energies renovables, tant des del punt de vista global com de model
de municipi que hem d’anar dibuixant entre totes de cara al tancament de les nuclears.
El que s’aprova avui és la creació d’una societat mercantil 100% pública i això és interessant. És una
eina pel futur.
Però, Ni les formes, ni la manera, ni la dimensió, ni el lloc, no s’ajusten al que vam demanar a la nostra
moció del febrer del 2022 en la que en resum demanàvem instal·lacions més petites incrustades dins
dels  espais  ja  degradats   industrialment  com per  exemple  podrien  ser  els  terrenys  de  la  nuclear
Vandellòs I.
També al ple del desembre de l’any passat, quan s’aprovava la creació d'una comissió d'estudi prèvia
sobre la possibilitat de desenvolupar aquesta iniciativa  ja vam detallar els motius que no veiem bé, i
que ens resum serien: 

6- Que els sòls de titularitat municipal, on es vol ubicar els aerogeneradors, no estan inclosos dins
l’Espai d’Interès Natural, però que el Pla Territorial Parcial del  Camp de Tarragona qualifica
com a Sòls de Protecció Especial pel seu valor natural i/o interès connector, i on el Decret Llei
16/2019 recomana no instal·lar aerogeneradors.

7- La dimensió dels 4 aerogeneradors de 4/5 megawatts, per tant de mida molt gran. Causant un

gran impacte visual, paisatgístic i humà.

8- Que és una proposta no debatuda amb el conjunt de la ciutadania, ni amb els agents econò-

mics ni el teixit associatiu del municipi, ni fins i tot amb el propietaris propers que directament
es podrien veure afectats.

Pensem, que aquest projecte que teniu ideat de central eòlica el més probable  es que no es pugui
executar, per tota la dificultat que hi ha des del punt de vista de l’emplaçament, però també des del punt
de vista de la crisi de les principals empreses productores d’electricitat i aerogeneradors, i també pel
cost que tenen aquest tipus d’instal·lacions, un cost que queda fora de lloc. Però en canvi la creació
d’una empresa elèctrica municipal ens sembla molt adequat, i des del punt de vista també, en funció del
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nou  govern  que  pugui  sortir-ne  de  les  eleccions  del  maig,  doncs  aquesta  empresa  ja  pot  estar
constituïda i per tant, se li pot donar noves formes i nou sentit:

9- adaptant-se més a les realitats pròpies inversores que pot fer un ajuntament, 

10- a trobar millors emplaçaments, 

11- a fer més partícips el conjunt del teixit social i econòmic del municipi i parlar-ho més i millor. 

12- I  en  definitiva  que  aquests  projectes  se  senti  més  del  municipi  i  no  tant  imposat  per
l’ajuntament.

La creació d’aquesta empresa pública va en la línia dels postulats polítics de la CUP. Vam ser  els
impulsor de l’energètica pública que ha de constituir la Generalitat que cal veure quin camí tindrà. 
I a nivell municipal, també val la pena recordar que fa gairebé fa 90-100 anys al municipi ja hi va haver
un iniciativa de creació energètica d’una petita empresa, que no era municipal ni pública, del senyor
conegut  com a  Paco  les  Fosques,  i  això  no  deixa  de  ser  el  fet  de  recuperar  aquest  esperit  de
l’autoproducció,  de  l’autoreferencialitat  territorial,  i  de  la  implicació  de  la  societat  en la  producció  i
consum de electricitat. 
D’aquest model que nosaltres volem dibuixar pel municipi post nuclear, tenim exemples en municipis a
nivell  europeu,  municipis  com  un  a  la  Baviera  Alemanya,  de  2500  habitants,  que  amb  11  petits
aerogeneradors  d’1megawatt  cada  un,  5  megawatts  de  fotovoltaica,  i  na  petita  hidroelèctrica  està
generant 5 vegades l’energia que consumeix. Les 4 parts que no necessita per l’autoconsum les ven a
la xarxa, i la comunitat local, en aquest cas es un projecte comunitari on l’ajuntament n’és un agent més,
ingressen 4 milions d’euros . No cal arribar a aquest exemple, però d’alguna manera és el camí, i tindre
l’eina d’una energètica municipal  és una bona eina. I en funció del nou govern que hi pugui haver en un
futur aquesta eina servirà per avançar en aquest camí de la sobirania energètica municipal.”

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant:
“Com sabeu, a la Comissió Estudi vàrem estar d’acord. 
Ara que ja tenim informes, estatuts i memoria per valorar la iniciativa de construcció i explotació d’una 
instal.lació de producció d’energia eólica, de veritat ens genera dubtes. 

Per Nosaltres el repte és: desplegar les energies renovables amb un diàleg social i prioritzar projectes 
on es tingui en compte la proximitat de la producció elèctrica d'origen renovable, però sense posar en 
risc l’economia municipal.
Per tant és bàsic, comptar amb el consens del territori a l'hora de desplegar el nou model energètic 
basat en les energies renovables. 
I de moment, aquest consens no ens consta que s’hagi realitzat. Al contrari, pensen aprovar-ho avui en 
Ple i llavors (el dia 3 m’ha semblat llegir per les xarxes) explicar-ho als veïns. 
 
Ens esteu proposant, de fer autoproducció i ús directe de generació d'energia a partir de fonts 
renovables, mitjançant la creació d’una nova empresa,  una SOCIETAT MERCANTIL, anomenada 
“Vandellos Hospitalet Renovables S.A.” 

L’ Experiencia Colau, és similar al que volem fer i no ha anat bé, els preu resulten més cars del previst i 
ha tingut que fer giragonces per maquillar la realitat….ni verda, ni barata, ni rentable. No ha estat un 
èxit.

Per JUNTS, el que plantegeu és un RISC econòmic, i si fatlla són molts diners, com diu l’informe d’en 
Marfà,  hi ha altres vies alternatives a la societat mercantil. Com que sigui un organisme autònom o una 
societat cooperativa qui ho gestioni. 
Prefeririem que s’estudies amb més profunditat les avantatges i els inconvenients de cada sistema. 
Els estudis fets están bé, és una bona feina feta, però tenim la sensació que volen córrer. 
Això és una important operació económica i les presses són males concelleres. És un risc i l’experiència
de la Colau no brilla per ser un projecte ideal. 
Perquè volen córrer?  Perquè ho volen aprovar avui al Ple i després explicar-ho als veïns i no fer-ho al
revés? “

Per la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP es fa la següent pregunta: “Una pregunta amb
aquesta societat la ciutadania tindrà opció a les accions, i la segona els decibels se'l aerogeneradors
afectaran les persones que estiguin a la platja?”.
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Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es manfiesta: “El nostre vot es desfavorable a
la creació d’una societat mercantil per diversos motius.

- Deixar la generació d’energia elèctrica eòlica en mans d’empreses experimentades.

- L’Ajuntament ha de dedicar tots els seus esforços i recursos en donar els serveis de màxima qualitat 
que li estan encomanats i manats per la llei.

- Tothom vol ser empresari amb els diners de la comunitat.”

Vista la documentació obrant a l’expedient.

Atès el dictamen emès per la comissió informativa de promoció econòmica del 27 de març de 2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de nou membres (6 del PSC, 1 de la CUP, 1 de C’s i 1 del
PP)  que  representen  la  majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que  legalment  la  componen,  amb
l’abstenció de dos membres (de JxCaT) i amb el vot en contra del membre de la FIC, ACORDA:

Primer. Acceptar la memòria lliurada el 10 de març de 2023 per la comissió d’estudi designada per
acord del Ple d’1 de desembre de 2022 justificativa de la creació d’una societat mercantil amb capital
integrament públic. 

Segon. Acceptar les conclusions de la memòria lliurada el 10 de març de 2023 per la comissió d’estudi
designada per acord del Ple d’1 de desembre de 2022: 
Que en el context actual del mercat energètic d'alta volatilitat, incertesa i inestabilitat de preus, una
iniciativa com l’analitzada resulta gairebé imprescindible, atesos els seus Codi efectes conjunturals i la
seva contribució a reforçar la seguretat del subministrament d’ energia a un preu assequible per a tots
els sectors que se’n poden beneficiar:  des de l'àmbit  domèstic, al  conjunt del teixit productiu local i
supramunicipal. 
Que la construcció i explotació d'un parc eòlic comporta avantatges econòmics, ocupacionals, socials i
ambientals i de salut per a les persones, atès que suposa una millora de la qualitat de l'aire, una font de
creació d'ocupació i de suport a altres activitats econòmiques locals. Aquests avantatges poden tenir un
efecte positiu en la qualitat de vida de la població local i contribuir al desenvolupament sostenible de la
zona. Per tant, existeix un interès públic en promoure la construcció i explotació de parcs eòlics com a
part d'una estratègia de transició energètica cap a un futur més sostenible i pròsper. 
Que la localització del projecte s’ha dissenyat amb l’objectiu prioritari de respectar els valors ambientals
de la zona que l’ha d’acollir, alhora que es maximitza la captació del  recurs eòlic. Així, a diferència
d’altres projectes que també s’estan promovent, la ubicació del parc eòlic es desplega al llarg d’una
zona propera a la xarxa de transport elèctric, aspectes aquest últim que incideix en la rendibilitat del
projecte. A més, la instal·lació es situa propera al lloc de consum, circumscrit majorment al municipi de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, circumstància que evitarà transportar l’energia a llargues distàncies
amb les pèrdues energètiques i d’eficiència que això suposa. 
Que, en concret, el projecte es localitzaria en una àrea rural amb alguns terrenys cultivats, a uns 2 km al
nord-est de Calafat i a uns 7 km al sud-oest del nucli de l’ Hospitalet de l’Infant, fora dels espais naturals
de protecció especial (tot i que es situen dins d’algun dels Hàbitats d’interès comunitari), dins dels límits
de la forest “Bosc del Comú”, CUP 34, titularitat de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, en
un indret conegut com a “Coll del Vent” o “Collet del Vent”. 
Que la superfície total de terreny que ocuparà la proposta de projecte eòlic serà de 63.294 m². Entre els
quals 6.097 m² són terrenys de titularitat privada i 57.197 m² són de titularitat pública.
Que els terrenys de titularitat municipal on se situarà la proposta de projecte eòlic corresponen al “bosc
del Comú”, que és una muntanya pública amb declaració d'Utilitat Pública. 
Que, per  a  identificar  l'àrea  potencialment edificable  per  a  la  instal·lació  d'aerogeneradors dins  de
l'àmbit del projecte, s'ha realitzat una anàlisi sobre la base d'un Sistema d'Informació Geogràfica (GIS),
basant-se en l'ús del sòl i altres restriccions. També s'han aplicat les distàncies de separació habituals
per a diverses categories d'usos del sòl, amb l’objectiu de definir àrees d'exclusió que són comunament
identificades en la instal·lació d'aerogeneradors. 
Que, tenint en compte la rosa de vents, s'ha seleccionat una separació entre aerogeneradors de no
menys 2.0 diàmetres de rotor buscant minimitzar l'efecte potencial dels deixants.
Que la localització proposada és la que obté un major equilibri entre el respecte als valors ambientals i
la maximització dels beneficis que passa per augmentar la captació del recurs eòlic. 
Que la proposta d'ubicació dels aerogeneradors del  projecte NO afecta: (1)  espais declarats com a
Espai Natural de Protecció Especial (ENPE), que són motiu d'exclusió; (2) espais declarats com a ZEPA
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en la Xarxa Natura 2000, que són motiu d'exclusió; (3) espais declarats com a Pla d'Espais d'Interès
Natural (PEIN), que són motiu d'exclusió. 
Que tot i que els aerogeneradors se situen dins l’Àrea d'Interès Faunístic i Florístic per la presència de
l’àliga cuabarrada, ho fan a una distància superior a 2 km del sector de cria.
 Per tant, tal i com esmenta l’informe ambiental elaborat, la proposta d'ubicació dels aerogeneradors del
projecte “Coll del Vent” no afecta els sectors de cria de l'àguila cuabarrada. Aquest ha estat un element
determinant alhora de decidir la ubicació del parc. 
Que, a banda de les afectacions ambientals, forestals i patrimonials, cal considerar la normativa actual
que regeix la implantació dels pars eòlics.
D’acord  amb l’article  8.1.d)  del  Decret  Llei  16/2019,  els  aerogeneradors  s’han  de  localitzar  a  una
distància mínima de 500 metres fins al límit de nuclis de població. 
Doncs bé, s’ha comprovat com tots els aerogeneradors, es situen a una distància superior a 500 m dels
nuclis habitats (en aquest cas de la zona de l’Almadrava com a més propera a l’àmbit afectat pel parc
eòlic).
 Que s’ha elaborat el document tècnic de l’avantprojecte de les obres (annex 4 de la memòria), el qual
conté els aspectes fonamentals de les característiques generals de l'obra que cal executar: funcionals,
formals, constructives i econòmiques, amb l’objectiu de proporcionar una primera imatge global de la
mateixa i establir un avanç de pressupost que, com s’esmentarà en l’apartat següent, resulta encara
indicatius i poden estar subjectes a variacions un cop es disposi de l’enginyeria de la interconnexió, la
millora ambiental i altres cotitzacions comercials, especialment pels aerogeneradors.
 Que s’ha elaborat un estudi de viabilitat econòmic-financer que s’incorpora a la memòria com Annex 5,
dona llum verda al projecte.
 En el context actual del mercat, un dels elements que caldrà gestionar de manera immediata és el
subministrament de les turbines, ja que és un dels costos mes significatius del projecte. 

Altres consideracions sobre els resultats presentats són:
 El  projecte genera beneficis,  tot i que l’objectiu final d’una corporació municipal ha de ser el de la
viabilitat i no el lucratiu.
 El projecte és viable en la dinàmica actual dels preus de l’energia. 
Les incerteses tecnològiques no perjudiquen la viabilitat del projecte, sinó que poden fer-lo més viable
en futurs escenaris. 
 L’estratègia d’explotació del projecte serà la que decideixi l’entitat a càrrec de la seva gestió.
 Que aquest estudi econòmic ha estat realitzat des del criteri de la prudència, a fi de garantir en tot
moment la correcta prestació dels serveis objecte de l’avaluació. 
Que, valorant els resultats del projecte es pot concloure que aquest és viable en els termes econòmics
plantejats. 
Que la  forma idònia  a través de la  qual  l’Ajuntament pot  exercir  l’activitat  econòmica consistent  en
construir i explotar una instal·lació de producció d’energia eòlica és la societat mercantil, ja que és la
única modalitat que permet obtenir l’experiència tècnica que caldrà acreditar per obtenir l’autorització
administrativa  preceptiva  per  a  construir  la  instal·lació  esmentada  per  qualsevol  de  les  dues  vies
legalment previstes: incorporar un soci amb experiència en producció elèctrica i amb una participació
social  mínima  del  25%  o  subscriure  un  contracte  d’assistència  tècnica  amb  una  altra  entitat  amb
aquesta experiència. 
Que les normes aplicables a la societat mercantil  que s’ha de constituir i a l’activitat econòmica que
aquesta ha de desenvolupar són clarament identificables: 
ROAS. 
LCSP. 
Llei 24/2013, de 26 de desembre, del Sector Elèctric. 
Reial decret 1955/2000, d'1 de desembre, pel qual es regulen les activitats de transport, distribució,
comercialització, subministrament i procediments d'autorització d'instal·lacions d'energia elèctrica. 
Reial decret llei 9/2013, de 12 de juliol, pel qual s'adopten mesures urgents per a garantir l'estabilitat
financera del sistema elèctric. 
Reial decret 413/2014, de 6 de juny, pel qual es regula l'activitat de producció d'energia elèctrica a partir
de fonts d'energia renovables, cogeneració i residus.
 Reial decret llei 15/2018, de 5 d'octubre, de mesures urgents per a la transició energètica i la protecció
dels consumidors.
Reial  decret  244/2019,  de  5  d'abril,  pel  qual  es  regulen  les condicions  administratives,  tècniques  i
econòmiques de l'autoconsum d'energia elèctrica. 
Decret Llei 16/2019, de 26 de novembre, de mesures urgents per a l'emergència climàtica i l'impuls a
les energies renovables. 
Decret  Llei  24/2021,  de  26  d'octubre,  d'acceleració  del  desplegament  de  les  energies  renovables
distribuïdes i participades.
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 Que l’àmbit d’actuació de la iniciativa es cenyeix al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, el
qual acollirà el parc eòlic, sens perjudici, evidentment, de que eventualment es podria arribar a vendre
energia fora d’aquest territori al ser introduïda en el sistema mitjançant la xarxa de distribució,  però
sense que aquesta circumstància afecti a l’àmbit d’actuació de la societat.
 Que l’activitat d’explotació del parc eòlic finalitzarà quan es dissolgui o extingeixi la Societat mercantil
que es constitueixi, quan ho decideixi el Ple o quan així sigui preceptiu per aplicació de la normativa
aplicable al sector públic o al sector energètic. 
Tercer. D’acord amb l’article 147.a) del ROAS, prendre en consideració la memòria lliurada el 10 de
març de 2023 per la comissió d’estudi designada per acord del Ple d’1 de desembre de 2022 i aprovar
inicialment la creació de la societat mercantil i dels seus estatuts 
Quart. D’acord amb els articles 147.a) i 148 del ROAS, sotmetre la memòria , lliurada el 10 de març de
2023  per  la  comissió  d’estudi  designada  per  acord  del  Ple  d’1  de  desembre  de  2022,  al  tràmit
d’informació pública, així com els estatuts que ha de regir la societat per un període de trenta dies,
durant els quals es poden presentar al·legacions i reclamacions. 
Cinquè. Anunciar l’anterior tràmit d’informació pública al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, al
Butlletí Oficial de la Província de Tarragona, i en el tauler d’anuncis de l’ Ajuntament
Sisè.  Als efectes previstos a l’article 149 del ROAS, considerar aprovada definitivament la memòria
lliurada el 10 de març de 2023 per la comissió d’estudi designada per acord del Ple d’1 de desembre de
2022, així com la societat mercantil amb capital íntegrament públic i els seus estatuts en cas que durant
el  període  d’informació  pública  acordat  cap  interessat  presenti  al·legacions  o  reclamacions,  sense
necessitat d’ulterior acord 

 

Expedient 1157/2023. Estudi i aprovació, si procedeix, del conveni per a la delegació de 
competències i la prestació d'assistència tècnica entre Ajuntament i MIDIT per executar 
accions del Pla de sostenibilitat turística en destí "Terres del Mestral"

Per l’Alcalde es fa la següent exposició d’aquest punt: “Com es conegut, la Mancomunitat va
realitzar  una sol·licitud a  la  convocatòria  de  2022 dels  plans de  sostenibilitat  turística  en
destins que li fou concedida per un import d’1.875.000€ per a desenvolupar el projecte de:
“Les Terres del Mestral Outdoor Park de la Costa Daurada”. 
Aquí voldria aprofitar agrair públicament a totes les persones, tant del sector privat com del
públic, que van treballar durant diferents reunions per a fer-lo possible i, molt especialment, a
les seves tècniques.
Aquest  projecte  contempla diferents  actuacions  dins  de l’àmbit  dels  tres  municipis  per  al
període 2023-2025 i avui el que proposem és l’autorització per a signar un conveni pel qual
l’Ajuntament cedeix a la MIDIT la gestió per a la licitació i adjudicació de les accions incloses
en aquest Pla.
Així  doncs,  es  fa  una delegació  parcial  de competències  en  matèria  de  licitació  d’obres,
serveis i subministrament i la seva execució, així com l’assistència tècnica en les actuacions
previstes”

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant “:Per una part, la
lògica del  funcionament de col·laboració tècnica amb la MIDIT és correcta.
Per l’altre part, Pla de sostenibilitat turística en destí “Terres de Mestral”  que és el subjecte d’aquest
punt en el qual la MIDIT actua com a actor executor i en el que es crea el conveni, creiem que està
desequilibrat a nivell de municipi. Està mal repartit ja que al poble de Vandellòs no hi ha cap actuació
física o específica d’aquest Pla. El parc marí subaquàtic, via verda entre Hospitalet i el Torn, centre E-
Bike, o accessos a les cales i la cova del Llop Marí, tot són inversions directes a l’Hospitalet.”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manfiestant: “El nostre vot es
desfavorable.
Ens hagués agradat que tots aquest projectes, que teòricament , es pagaran, si es poden justificar les 
despeses, amb fons “next generaiton”, s’haguessin debatut en ple o en junta de portaveus per poder 
expressar l’opinió tots els grups municipals.

També vull remarcar que la FIC, al no formar part de la MIDIT, no delega cap competència a una entitat 
completament aliena al grup de la FIC.”
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Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de promoció econòmica del 27 de març de
2023

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de nou membres (6 del PSC, 1 de la CUP, 1 de
C’s i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen, amb dues abstencions (de JxCaT) i amb el vot en contra del membre de la FIC,
ACORDA:

Primer.-Aprovar el conveni per a la delegació de competències i la prestació d’assistència
tècnica entre l’Ajuntament i  la Mancomunitat d’iniciatives pel desenvolupament integral del
territori  de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant,  Tivissa  i  Pratdip  (MIDIT),  amb  la  finalitat
d’executar  les  accions  recollides  en  el  Pla  de  sostenibilitat  turística  en  destí  “Terres  del
Mestral”:Outdoor  ParK  de  la  Costa  Daurada  (PSTD)  amb  número  d’expedient  SED
134/22/000001 que s’adjunta com annex 3.

Segon.- Comunicar aquest acord a la responsable de la MIDIT per la seva tramitació.

 

Expedient 1304/2023. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que
presenta el grup municipal de JxCaT per la realització, edició, impressió i digitalització
d'una guia de comerços de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant.

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Asse
ntiment

Es retira aquest punt de l'ordre del dia.

 

ÀREA DE SERVEIS TERRITORIALS

Expedient  1283/2023.  Estudi  i  aprovació,  si  procedeix,  de  sol.licitar  la  inclusió  del
municipi  de  Vandellòs  i  l'Hospitalet  de  l'Infant  dintre  de  la  consignació  Ordre
IET/458/2015 amb la incorporació del projecte de mobiliari del centre residencial per a
persones grans de l'Hospitalet de l'Infant.

Per l’Alcalde es fa la següent introducció a aquest punt de l’ordre del dia:
“Cada  any  l’antic  Ministeri  d’Indústria,  Energia  i  Turisme publica  una  convocatòria  de  projectes  de
cofinançament  per  a  desenvolupar  activitats  de  desenvolupament  local  adreçats  als  municipis  dels
entorns de les centrals nuclears.
Aquestes convocatòries es fan a càrrec del Fons de Finançament de les activitats del Pla General de
Residus Radioactius que gestiona ENRESA.
La petició que us proposem és el projecte per a l’adquisició del mobiliari de la residència de l’Hospitalet
de l’Infant.
Si m’agradaria ressenyar que aquesta convocatòria es feia d’acord a una O.M. de 2015 que, gràcies al
treball de l’AMAC, ha estat millorada ara pel Ministeri de Transició Ecològica i Repte Demogràfic el dia
23 i publicada el 29 de març (ahir) que, en el cas del nostre municipi implica passar de poder aspirar a
una subvenció de 110.000 per la CN VII, ara seran 132.000 €/any. A més cal afegir la quantitat que es
rep per Vandellòs I que és de 81.000 €.. De manera que d’un total de 191.000 € passarem a 229.000 €,
quasi 30.000 €/any més.”

Vist l’ informe-proposta de la Secretària General:
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«Davant la possibilitat de poder sol·licitar la inclusió del municipi de Vandellòs i l'Hospitalet de
l'Infant  a  la  línia  de  convocatòria  de  projectes  de  cofinançament  sobre  activitats  de
desenvolupament local per als municipis de la zona d'influència de la instal·lació nuclear de
Vandellòs, d'acord amb allò que disposa l'Ordre IET/458/2015,  d'11 de març del  Ministeri
d'Indústria, Energia i Turisme per a la convocatòria 2023, amb la presentació del Projecte de
Mobiliari de l'edifici del Centre Residencial per a gent gran a l'Hospitalet de l'Infant, emet el
següent informe-proposta de resolució,

ANTECEDENTS DE FET

PRIMER. Atesa la resolució de la Direcció General de Política Energètica i Mines de 14 de maig de
2015 així com lOrdre IET/458/2015, d’11 de març per la qual es regulen les assignacions als municipis
de l’entorn de les instal·lacions nuclears, amb càrrec al Fons de finançament de les activitats del Pla
general de residus radioactius publicada al BOE núm. 65, de 17 de març del 2015.

SEGON. Atesa que aquesta Corporació està interessada a acollir-se a aquesta línia d'assignacions amb
vista  a  la  percepció  de  fons  per  al  cofinançament  d'activitats  de  desenvolupament  local,  que
contribueixin al desenvolupament econòmic d'aquest municipi, d'acord amb el que estableix l'article 9 i
10 de la referenciada Ordre, presentant a la present convocatòria el projecte de mobiliari de l'edifici de
la Residència per a gent gran a l'Hospitalet de l'Infant que està en fase de construcció.

TERCER. Atès que a aquest efecte s'està confeccionant el projecte de mobiliari de l'edifici destinat a
Centre residencial per a gent gran de l'Hospitalet de l'Infant, actualment en fase d'execució d'obra.

QUART. Atenent la informació rebuda per part d'ENRESA mitjançant correu electrònic de data 17 de 
març de 2023 que indica la previsió que recentment es publicarà la nova Ordre Ministerial per la qual es 
regulen les assignacions als municipis de l'entorn de les instal·lacions nuclears, amb càrrec al Fons de 
finançament de les activitats del Pla general de residus radioactius i que el termini per sol·licitar aquests 
projectes serà el 30 dabril de 2023.

Davant de tot allò exposat i de conformitat al que estableix l'article 175 del Reglament d'Organització,
Funcionament i  Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat  pel  Reial decret 2568/1986, de 28 de
novembre, la que subscriu eleva la seva proposta de resolució” .

Vist el dictamen de la comissió informativa de serveis territorials del 27 de març del 2023.

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es manifesta: «Tot i que la FIC no està d’acord
amb aquesta instal·lació, no perquè no sigui necessària, sinó perquè no cobrirà les expectatives 
previstes. L’equip de govern PSC-C’s està construint l’actual residència, simplement perquè ho portava 
al programa electoral, sense tenir en compte si serà una instal·lació operativa o no. Sense considerar si 
la seva ubicació compleix amb el estàndards mínims que mereixen els usuaris. Repetiríem el que hem 
dit en el punt núm. 10 constatar que aquesta obra és part de la campanya electoral de l’equip de 
govern.
Per tot això no aprovem la proposta. El nostre vot és Abstenció.”

El Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de deu membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de C's i un del 
PP) que representen la majoria absoluta del nom de tretze que el componen legalment, amb l'abstenció 
del membre de la FIC i amb el vot en contra del membre de la CUP, ACORDA:

Primer. Aprovar sol·licitar a la Direcció General de Política Energètica i Mines la inclusió del municipi de
Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant dins de la consignació establerta a l'Ordre IET/458/2015, l'any 2023
amb la incorporació del projecte de mobiliari del Centre Residencial per a gent gran a l'Hospitalet de
l'Infant.

Segon. Aprovar remetre la documentació oportuna per materialitzar aquest acord.

Tercer. Facultar l'alcalde tan àmpliament i com calgui en dret, per a la signatura de la documentació
necessària per a la formalització d'aquest acord.
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Quart. Notificar la present resolució al Departament d'Urbanisme d'aquest Ajuntament per tramitar-la

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL

Expedient 5383/2022. Donar compte de l'expedient del preu públic del 1er semestre de 
2023 de Toka'l 2

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentimen
t

Es resta per assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 180/2022. Donar compte de l'expedient de morositat de l'Ajuntament i dels 
Patronats del 4rt trimestre de 2022

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/
Assentiment

Es resta assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 179/2022. Donar compte de l'expedient d'execució trimestral 4rt trimestre 
2022

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Es resta assabentat d’aquest expedient

 

Expedient 1320/2023. Donar compte dels Decrets de l'Alcaldia efectuats des del 23 de 
gener al 20 de març de 2023

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/
Assentiment

Restar assabentats dels Decrets de l’Alcaldia des del 23 de gener al 20 de març de 2023, que 
comprenen del número 78 al 284.
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B) PRECS I PREGUNTES

 

Per la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT es formulen per escrit aquestes 
preguntes:

1-Quina és l’estratègia del Regidor de Seguretat Ciutadana per a què disminueixin els robatoris al 
nostre municipi? I el vandalisme ( escoles Vandellòs: canasta, altaveus, taula ping-pong…

Per l’Alcalde es contesta:”L’estratègia de seguretat ciutadana és tasca bàsicament de la Policia Local
que col·labora, activament, amb el cos de mossos d’esquadra a través de la Mesa de Coordinació
Operativa que es reuneix periòdicament. La darrera celebrada el dimarts passat 28 de març.
Trimestralment, se celebren les Juntes de Seguretat Local amb assistència tècnica i política i les dades
que s’ofereixen del municipi són bones, amb un elevat grau de resolució.

Pel  que  fa  als  darrers  robatoris  a  Vanessa  Park  s’han  resolt  satisfactòriament  amb  detencions  i
empresonaments.

2-Per quina raó la resposta de l’equip de Govern a les instàncies demanades és tant lenta, arriba tard o
quan ja estan fetes les activitats?

Per l’Alcalde es contesta: Com sabem per les resolucions, les instàncies no les respon l’equip de 
govern, sinó des de Secretaria.
Normalment les peticions s’atenen degudament i amb celeritat, encara que, de vegades, n’hi ha que 
entren molt a darrera hora, quan no el mateix dia.

3-Troben adequat que el porta a porta instaurat estigui tres dies seguits sense passar a recollir cap 
tipus de deixalles? 

Per l’ Alcalde es contesta: “El servei de recollida porta aporta es fa a molts pobles de la comarca amb
una distribució molt similar a la que es fa en el nostre i de forma satisfactòria. En cap cas s’han tingut
queixes en aquest sentit fins ara ni a l’Ajuntament ni a Secomsa. 

4-Pensen fer alguna actuació abans d’acabar aquesta legislatura a les goteres del gimnàs de 
Vandellòs? 

Per l’Alcalde es contesta: “Al gimnàs de Vandellòs s’han fet actuacions al sostre.

Quan hi hagi un període de pluges veurem l’abast de les mateixes.

5-A la Sala de rítmica d’Hospitalet no hi ha wifi, per quin motiu no l’han posat encara? 

Per l’Alcalde es contesta: “Al pavelló hi ha xarxa de wifi pública. L’únic que cal fer és iniciar sessió. 

6-A la sala de ASHOFI no hi ha wifi, per quin motiu no l’han posat encara?
Per l’Alcalde es contesta: la mateixa resposta que l’anterior.

7-A la sala del Camp de Futbol d’Hospitalet  no hi ha wifi, per quin motiu no l’han posat encara?

Per l’ Alcalde es contesta: “Al camp de futbol hi ha wifi connectada a l’Estació Nàutica. L’únic que ha 
pogut passar és que hagi saltat el diferencial. Està previst posar-ne un d’autoregulable.”

8-Pensen canviar abans d’acabar aquesta legislatura els bancs del Camp de Futbol de l’Hospitalet?

Per l’Alcalde es contesta: “Els bancs es renoven quan toca com qulasevol part del mobiliari urbà 
municipal.”
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9-Per quin motiu encara no s’ha canviat la gespa del Camp de Futbol d’Hospitalet? 

Per  l’Alcalde  es  contesta:  “La  gesta  del  camp de  futbol  està  en  bon  estat  perquè  es  fa  un  bon
tractament amb sorra de sílex per una empresa que dona garanties. Especialment si ho comparem
amb altres camps de municipis més grans que el nostre.

Evidentment, en aquest entorn es fan millores continuades tenint en compte que, en aquest moment,
no hi ha concessió i, per tant, més allà de millorar els vestidors i altres obres no es poden fer. Així i tot
l’Ajuntament s’ha gastat recentment més de 15.000€ i fa poc es va destinar una altra partida de 12.000
€.

10-Pensen fer un pàrquing de patinets abans d’acabar aquesta legislatura davant de IES ? 

Per L’Alcalde es contesta: “L’institut ni ningú de la comunitat educativa ha fet arribar una proposta com 
aquesta.

En principi, l’aparca-bicis i, per extensió, dels patinets es fa dins del pàrquing del centre.”

11-Per quin motiu quan es fan visites guiades a Vandellòs ja no es visita el molí de la Cooperativa i no 
es passa per l’Agrobotiga? 

Per l’Alcalde es contesta: “ Perquè el molí de la cooperativa està tancat. “

12-Per quin motiu l’equip de govern actual no ha volgut facilitar una altra ubicació a Càritas de 
Vandellòs? 

Per l’Alcalde es contesta: “Les darrers ofertes no es van considerar per l’entitat i en els últims anys no 
hi ha hagut cap proposta.

L’important és que el servei i l’atenció es presta correctament.

13-Per quin motiu no s’ha senyalitzat el perill del Camí Burguera/MasValenti on hi ha un bon desnivell, 
algú s´hi pot fer mal i s’ha comunicat a l’Ajuntament? 

Per l’ Alcalde es contesta: “Aquest és un camí que té els desnivells propis del terreny i que no n’hi ha 
cap de significatiu que requerixi cap actuació en aquest sentit. 

14-Pensen ampliar el nombre de contenidors a les deixalleries? 

Per l’Alcalde es contesta: “Sí. A les àrees d’emergència, l’estudi de les quals s’està portant a terme. 

PRECS 
15- El Campanar és un bé cultural municipal.  Al Campanar hi ha el rellotge del poble,que és 
municipal. Preguem ajudin a sufragar les despeses de la seva reparació.   

L’Alcalde diu:” Les obres del campanar les ha de pagar el titular. Altra cosa és que, com moltes 
vegades, l’Ajuntament col·labori amb diferents projectes. “

16- Pati escola de Vandellòs, preguem es facin les modificacions l’abans possible.

L’Alcalde diu: ” El pati de l’Escola Valdelors s’arranjarà en breu. Mentrestant s’han canviat les finestres 
d’una altra aula per import de 10.000 €.”

Aprofito per comentar que en la darrera visita al Departament d’Ensenyament de tota la comunitat 
educativa de l’escola primària, es va aconseguir el reconeixement, un any més, de la jornada 
continuada
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17- Llum pista roja  de les escoles de Vandellòs queda encesa moltes hores, preguem es posi un 
temporitzador.
L’Alcalde diu: La llum a la vista vermella està programada i s’apaga a les 22 h. 

18- Wifi Jubilats de Vandellòs hi ha dies que no funciona, preguem s’arrangi perquè funcioni cada dia.

L’ Alcalde diu: El wifi a la residència i als jubilats funciona. 

Per  la Regidora Laia Martorell pel  grup municipal de JxCaT es formulen per escrits les següents
preguntes:

1.- En referència al curs de català amb inscripcions tancades ahir 29 de març, quina acceptació ha
tingut?

Per l’Alcalde es contesta: L’acceptació ha estat molt bona. Com a exemple, esmentar que en al curs
B1 hi ha 24 alumnes, al B2 22 i al B3 l’han superat 16 dels 24 alumnes inscrits. Tot un èxit que ni a la
concertada! 

Intervé també donant resposta la Regidora Núria Ortiz manifestant:

“Es la vegada que més èxit a tingut aquesta convocatòria , s’oferten 3 cursos Bàsic 1,

Bàsic 2, i Bàsic 3. De Bàsic 1 hi ha 24 places ofertades, està ple amb quatre persones en llista d’espera
que,  segurament,  s’acabaran incorporant),  al  Bàsic  2,  a data  d’avui  havia 22 de 24,  i  creiem que
s’acabarà d’ompli, i el Bàsic 3 hi ha 16 persones, és tot un èxit, son alumnes que han superat el B1 i el
B2 i obtindran al finalitzar el B3 el certificat acreditatiu de nivell Bàsic, els números son excepcionals.

S’ha obert un grup conversa elemental 1 amb 8 persones, que la professora ens ha dit que és una xifra
idònia per poder afavorir la conversa, no poden ser grups molt grans.

Ens  ha  comentat  que  ara  ja  existeix  un  hàbit,  les  persones  no  catalanoparlants  no  venen  al
departament, ja van directament a fer la matrícula, el boca-orella esta funcionant. És un èxit per que
aquests cursos les fan persones que no tenen el català com a llegua pròpia,  a diferencia dels de
suficiència, aquesta convocatòria ha sigut un èxit , però degut a una feina que s’està fent des de fa
molts anys.

Bàsic- elemental- intermedi- suficiència

Es fomenta l’ús i el coneixement de la llegua catalana en aquelles persones que no el coneixen.”

2.- Referent a la tirolina que s’havia d’instal.lar a algun parc del municipi, com està el projecte?

Per l’Alcalde es contesta: La tirolina està encarregada per a ubicar-la al parc del costat del camp de
futbol, amb una llargada de 30m. 

3.- En quina fase està el projecte de l’Aulari de l’Escola Mestral?

Per  Alcalde  es contesta: “Estem pendents que es lliuri el  projecte executiu. De tota manera, fa un
parell  de setmanes,  els  serveis  tècnics municipals  van informar la  comunitat  educativa  de l’Escola
Mestral del projecte. “

Per la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC es formulen aquestes preguntes:
Un veí hem demana per què no s’autoritza a posar una ful trac de restauració al passeig marítim.
Al que contesta L’Alcalde que els seveis tipus full track al Passeig Marítim es demanen en el Pla 
d’usos.

Que pensa fer l’equip de govern dels parterres que hi ha davant de la caixa, deixar-los com estan o 
plantar algun tipo de planta.
Al que contesta l’Alcalde que en aquest espai de la Via Augusta s´ha plantat vegetació sense que 
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arrelessin. Es tornarà a provar.

Es lamentable l’estat en que es troba gran part de l’enllumenat públic i voldria saber quin es el 
procediment per detectar les lluminàries que no funcionen i qui es el responsable de donar l’ordre que 
s’arreglin.

Al que contesta l’Alcalde que l’enllumenat públic està en molt bon estat i es té control detallat de cada 
luminària.

Per la mateixa regidora es formula el següent Prec 
Als veïns usuaris del carrer duc de Medinaceli  demanen s’instal·len reductors de velocitat degut  al
excés de velocitat de molts conductors. 
Referent a la consulta que he fet en reiterats plens sobre la pèrdua del camí del Pla de l’Albercoquer,
des de serveis tècnics em van informar que efectivament era un camí veïnal de cadastre i que si es
volia recuperar eren els veïns qui ho havien de demanar, cosa amb la que no estem d’acord perquè es
l’ajuntament que té l’obligació de mantenir tots els bens patrimonials i no deixar-los perdre, per la qual
cosa tornem a demanar es rescabali  aquest bé patrimonial perdut.

Pel Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP es formula aquest PREC:

 “El nostre municipi està obligat des de l’any 1995 a tindre un Pla de Prevenció d’Incendis forestals a
nivell municipal que ha d’elaborar l’ajuntament i això no s’ha fet. I, per tant, en un terme on tenim un
90% de superfície forestal això no deixa de ser preocupant i una deixadesa. Des de fa 2 anys tenim
aprovat un Pla de Franges  que va impulsar el mateix equip de govern, que tot i que creiem que té
moltes mancances i nosaltres no vam compartir ni l’abast, ni les dimensions, ni les formes d’aquest
document, demanem que com a mínim s’executin totes aquelles franges que encara a dia d’avui no
estan fetes i contemplen el pla. Donat que tenim una situació de sequera  perllongada i perillosa, i  si hi
hagués un incendi, que podria ser molt probable, com a mínim es pogués fer un mínim d’autoprotecció
civil.  I que aquestes franges s’executin el més aviat possible.”

 

 

I no havent més assumptes per tractar, l’alcalde dóna per finalitzada la sessió.

 

 

 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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ANNEX     TARIFES     LLASTRES     S.L     :  

TARIFES VIGENTS DE  LLASTRES SERVEIS MUNICIPALS, SL

o Zona Esportiva l’Hospitalet de l’Infant  

* els imports annexats a la taula anterior estan expressats amb euros. 
* s’aplicara�  un 5% de descompte a les persones empadronades al municipi (antiguitat mí�nima de 2 anys).
* possibilitat de fraccionament en els abonaments anuals.
ⁱ descompte del 50% per persones amb situacio�  d’atur que cobrin menys del SMI. Horari d’acce� s de 12 a 15:30 h. 
* descomptes no acumulables.
* fiança clauer/polsera 1,50€

BONS 10 PREU
Piscina 36 €
Piscina + Dirigides 49 €
Piscina + Gimnàs 49 €
Piscina + Gimnàs + Dirigides 63 €
Gimnàs Vandellòs 36 €

* s’aplicara�  un 5% de descompte a les persones empadronades al municipi (antiguitat mí�nima de 2 anys).
* caduquen als 3 mesos. So� n personals i intransferibles.

ABONAMENTS RAQUETA
Tennis, pàdel i frontó

ANUAL SEMESTRAL 1 TRIMESTRE 1 mes 

Abonat Raqueta 114 € 68€ 36 € 26 €

Abonament familiar Raqueta 229 € 135 € 73 €

           
 *s’aplicara�  un 5% de descompte a les persones empadronades al municipi (antiguitat mí�nima de 2 anys).

** PREUS IVA INCLÒS

MATRÍCULA ABONAMENTS PRIMERA SEGONA
Empadronats Gratuí6ta 20 €

No empadronats 30 € 25 €

Empadronats Mont-roig del Camp, Pratdip,Tivissa Abonament Piscina Gratuí6ta  
Altres modalitats: 25 € 25 €

Quota Manteniment 4 €/mes

Quota Manteniment Juliol-Setembre (3 mesos) 10 €

ABONAMENTS
ADULTS
 ( +25 anys)

JOVES (-25 anys) 
 JUBILATS (+60anys)

DISCAPACITATS 

FAMILIAR
( pares + fills - 25 anys)

Anual Sem 1trim 1mes Anual Sem 1trim 1mes Anual Sem 1trim

Piscinaⁱ 146 83 47 16 110 63 35 15 323 183 102

Piscina + Gimnàs 294 167 93 32 265 149 84 29 541 307 172

Pis + Act. Dirigides 294 167 93 32 265 149 84 29 541 307 172

Pis + Gim. + Act. Dir. 343 195 108 38 309 175 98 34 596 338 189

Pis + Act. Dir. + Raq. 343 195 108 38 309 175 98 34 596 338 189

Pis + Gim. + Raq. 343 195 108 38 309 175 98 34 596 338 189

Pis + Gim. + Act. Dir. 
+Raq.

461 262 145 51 379 214 119 42 649 369 206

PREUS ENTRADES PUNTUALS PREU

Piscina (a partir de 4 anys) 4 €/dia

Gimnàs + Activitats dirigides Vandellòs 4 €/dia

Piscina + Gimnàs l’Hospitalet de l’Infant 5,50 €/dia

Piscina + Act. Dirigides l’Hospitalet de l’Infant 5,50 €/dia

Piscina + Gimnàs + Act. Dirigides l’Hospitalet de l’Infant 7 €/dia
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o Zona Esportiva Vandellòs  

* els imports annexats a la taula anterior estan expressats amb euros. 
* s’aplicara�  un 5% de descompte a les persones empadronades al municipi (antiguitat mí�nima de 2 anys).
* possibilitat de fraccionament en els abonaments anuals.

o Activitats   

** PREUS IVA INCLÒS

o Articles de venda  

Article Preu

Ulleres nen/a 6 €

Ulleres adult 6 €
Casquet làtex 1,5 €

Casquet lycra 2 €

Pilotes tennis 6 €

Pilotes pàdel 5 €

o Instal·lacions municipals  

INSTAL·LACIONS

TARIFA ENTITATS
LOCALS 

TARIFA ABONATS

HORA AMB LLUM HORA AMB LLUM HORA AMB LLUM

Pavellons Vandellòs-l’Hospitalet 22 € 26 € 32 € 37 €

Gimnàs Àster 15 € 18 € 21 € 25 €

Pàdel* 8 € 8 € 2 €

Tennis* 8 € 8 € 2 €

Frontó* 4 € 4 € 1 €

Nova Llum 11 € 13 € 16 € 18 €

Pistes exteriors 8 € 9 € 11 € 13 €

Futbol sala gespa artificial 15 € 21 €

Camp futbol de l’Arenal 44 € 48 € 80 € 85 €

Camp Mestral – Vandellòs 22 € 26 € 32 € 37 €

ABONAMENTS ADULTS (+25 anys)

JOVES (-25 anys) 
 JUBILATS (+60anys)

DISCAPACITATS

FAMILIAR
( pares + fills - 25

anys)

Anual Sem 1trim 1mes Anual Sem 1trim 1mes Anual Sem 1trim

Gim. + Act. Dir. 216 122 69 24 206 116 66 23 380 215 120

Gim + Act. Dir. + Raq 288 164 92 32 215 121 69 24 490 278 155

 

Campionat Futbol Sala Sènior Masculí Estiu 125 € + (Fiança de 25 €)

Campionat Futbol Sala Sènior Femení Estiu 60,00 €

Campionat Futbol Sala Hivern 180 € + (Fiança de 40 €)

Classes Personalitzades de Pàdel i Tennis

1 persona  25 €

2 persones 32 €

3 o + persones 40 €

Classes Personalitzades de Natació
1 persona  20 €

2 persones 28 €

3 o + persones 35 €

Campionat obert Àster

Campionat obert de primavera de pàdel i tennis

Campionat nocturn de pàdel

Torneig express de pàdel i tennis 4 € abonat / 8 € no abonat

Torneig express de pàdel i tennis Vandellòs 1,00 €

Taller de Ioga (1,5 hora) 10,00 €

8 € Abonats i/o inscrits al curs de raqueta/ 15 € la resta 
Dte. 50% en 2es inscripcions

8 € Abonats i/o inscrits al curs de raqueta/ 15 € la resta 
Dte. 50% en 2es inscripcions

8 € Abonats i/o inscrits al curs de raqueta/ 15 € la resta 
Dte. 50% en 2es inscripcions
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Sala polivalent, Sales dirigides 
Vandellòs

8 € 11 €

Sales dirigides Piscina 11 € 16 €

Sala Judo 11 € 16 €

Sala audiovisuals Àster 15 € 21 €

Aules entitats 107 €

Carrils Piscina 16 € 23 €

Piscina Mitjana 22 € 32 €

Llum 2 €

* Preu per hora i pista 

o Alberg  Esportiu Àster   

DESCRIPCIÓ TARIFES 
Tarifa A   (tarifa adult) ≥ 30 anys
Tarifa B   (tarifa jove) ≤ 29 anys
Tarifa G   (tarifa grups)
(No s’aplica a cap membre de grup una 
tarifa  o promocio�  diferent) 

≥ 10 persones amb carnet de grup

** PREUS IVA INCLÒS

    * els imports annexats a la taula anterior estan expressats amb euros. 
    * S’aplica un suplement de 2,05 € per persona i nit a aquelles persones que no disposen de carnet d’alberguista. 

           * TAXA TURICSTICA: +0,60 € (+IVA) / nit / persona a partir de 17 anys (ma� x. 7 nits).

Tarifes reduïdes per a infants/joves: 
- De 0 a 3 anys: Pernoctar + esmorzar 100% descompte sobre la tarifa J en els serveis de pernoctar i 

esmorzar i a� pats.  Gaudeixen d’un 50% de descompte en els a�pats.  
- De 4 a 6 anys: 50% de descompte sobre la tarifa J en els serveis de pernoctar i esmorzar i a�pats. 
- De 7 a 13 anys: 25% de descompte sobre la tarifa J en el serveis de pernoctar i esmorzar i a�pats. 

Temporalitats: 
- Temporada Alta: Juliol i agost
- Temporada Mitja:  Abril (a partir del 3 d’abril), maig, juny i setembre
- Temporada Baixa: Gener, febrer, març, abril (fins al 3 d’abril), octubre i novembre
- Només s’accepten reserves a partir de 25 places.

PROMOCIONS
De 0 a 3 anys

100% Descompte de PE
50%   En els a� pats

De 4 a 6 anys 50 %  En PE i a� pats

TARIFA A TARIFA J / TARIFA G
Temporada Baixa Mitja Alta Baixa Mitja Alta

Només Pernoctar 12,00 € 18,20 € 25,70 € 11,20 € 15,10 € 21,40 €

Pernoctar i esmorzar 16,70€ 22,90 € 30,40 € 15,10 € 19,00 € 25,30 €

Mitja Pensió 27,80 € 34,00 € 41,50 € 24,70 € 28,60 € 34,90 €

Pensió Completa 36,90 € 43,10 € 50,60 € 32,10€ 36,00 € 42,30 €
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Carnet d’alberguista. S’aplica un suplement de 2,05€ per persona i nit a aquelles persones que volen 
utilitzar ocasionalment els albergs i no disposen del carnet d’alberguista. 

Les entitats infantils i juvenils censades per la Direcció General de Joventut gaudiran d’un 
descompte del 15% sobre la tarifa G pels serveis que utilitzin. 

Les persones titulars del Carnet Jove gaudiran d’un 10% de descompte en allotjament i àpats. 

  ÀPATS 

 A J G

Esmorzar 4,70 € 3,90 € 3,90 €

Dinar 11,10 € 9,60 € 9,60 €

Sopar 11,10 € 9,60 € 9,60 €

2 a� pats 20,20 € 17,00 € 17,00 €

TARIFES I CONDICIONS ESPECIALS PER A GRUPS ESCOLARS

 

Altres detalls a tenir en compte en les tarifes escolars: 
o Aquestes tarifes s’apliquen a les escoles de Catalunya, Catalunya Nord i de la resta de l’estat en 

sortides escolars i en jornada lectiva. 
o 1 gratuí6tat d’acompanyant cada 20 alumnes per estades sense activitats XANASCAT. 
o 1 gratuí6tat d’acompanyant cada 10 alumnes per estades amb activitats XANASCAT. 
o 1 gratuí6tat d’acompanyant cada 10 alumnes per a estades d’escoles d’educacio�  especial. 
o Llençols no inclosos, excepte acompanyants. Sí� que inclou el llençol de sota i la funda del coixí�, 

pero�  els alumnes hauran de portar el sac de dormir.  
o El berenar estara�  inclo� s en la PC per als alumnes de prima� ria que realitzin activitats XANASCAT. 

ALTRES SERVEIS
Lloguer tovalloles 3,40 €

Berenar complet 3,30 €

Lloguer llençols (alumnes) 3,70 €

Suplement u� s habitacio�  individual 15,00 €/nit

 

+1 NIT 1 NIT
Temporada Baixa Alta Baixa Alta

Pernoctar i esmorzar 14,80 € 18,80 € 14,80 € 20,40 €

Mitja Pensió 24,40 € 28,40 € 24,40 € 30,00 €

Pensió Completa 31,80 € 35,80 € 31,80 € 37,40 €

** PREUS IVA INCLÒS

DESCRIPCIÓ TEMPORADA

Temporada Alta Del 11/04/2023 fins a final de curs (a partir de setmana Santa)
Temporada Baixa La resta del curs escolar
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Altres condicions
Els preus inclouen el 10% d’IVA
Els preus inclouen el berenar (peça de fruita, o galetes, o la� ctic...) per a alumnes fins a 6e�  de prima� ria en estades en re�gim de PC
Els preus no inclouen el lloguer de llençols excepte per als professors acompanyants
Tarifes aplicables a escoles de Catalunya, Catalunya Nord i de la resta de l’estat en sortides escolars en jornada lectiva
Preu dels a� pats addicionals: 9,00 €

o Refugi Esportiu de Remullà    

Lloguer del Refugi per esdeveniments diversos (8 hores) 150 €/dia
Lloguer amb pernoctacio� , 24 hores (ma� xim 20 persones)
(10% de descompte per als federats a la FEEC) 250 €/nit
Lloguer Refugi hora addicional 20€/hora

Fiança pernoctacio� 200€

           

** PREUS IVA INCLÒS

C
od

i V
al

id
ac

ió
: J

M
D

W
PC

D
W

FM
H

W
G

R
6G

Q
22

73
W

5T
T 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//v
an

de
llo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 3
7 

de
 5

3 



ANNEX TARIFES IDETSA S.A. :

Tarifes vigents IDETSA

Preus utilització sales de formació/reunions (iva exclòs)

1 dia 1 setmana 2 setmanes 1 mes

Centre de negocis 25,00€ 120,00€ 225,00€ 450,00€
Viver tecnològic 50,00€ 200,00€ 375,00€ 750,00€

Preus La Cowmunitat (iva exclòs)

Servei Quota mensual
“Part Time” 40€
“Full Time” 60€

Lloguer de despatxos del viver tecnològic (iva exclòs)

Preu sense
bonificació Bonificació Preu final

1r any 325€ 55% 146,25€
2n any 325€ 50% 162,50€
3r any 325€ 35% 211,25€
4t any 325€ 20% 260,00€
5è any 325€ 0% 325,00€

Lloguer de naus de transició del viver tecnològic (iva exclòs)

Preu sense
bonificació

Bonificació Preu final

Nau 150 m2

1r any 600€ 55% 270,00€
2n any 600€ 45% 330,00€
3r any 600€ 30% 420,00€
4t any 600€ 20% 480,00€
5è any 600€ 0% 600,00€

Preu sense
bonificació Bonificació Preu final

Nau 140 m2

1r any 560€ 55% 252,00€
2n any 560€ 45% 308,00€
3r any 560€ 30% 392,00€
4t any 560€ 20% 448,00€
5è any 560€ 0% 560,00€

Preu sense
bonificació

Bonificació Preu final

Nau 75 m2

1r any 300€ 50% 150,00€
2n any 300€ 40% 180,00€
3r any 300€ 30% 210,00€
4t any 300€ 10% 270,00€
5è any 300€ 0% 300,00€
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Lloguer de naus centre de negocis (iva exclòs)

Preu sense
bonificació

Bonificació Preu final

Nau 70 m2

1r any 300€ 50% 150,00€
2n any 300€ 40% 180,00€
3r any 300€ 30% 210,00€
4t any 300€ 10% 270,00€
5è any 300€ 0% 300,00€

Preus aparcament municipal (iva inclòs)

Tarifes Preu

Abonament mensual 33€
Abonament anual 363€
Abonament D14 26€
Abonament N14 22€

Abonament moto 18€
Abonament permanent plaça fixa 90€
Tarifa per minut les primeres 4 h 0,0308€

Tarifa per minut a partir de la 4ª h fins a les 24h 0,0083€
Tarifa per minut a partir de les 24 h 0,0050€

Instal·lació   i emplaçament d’infraestructures de telecomunicacions (iva inclòs)  
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ANNEX TARIFES FUNESPAÑA

Tarifa Particulares PF Domingo y Pedrola 

*SERVICIO FUNERARIO Precio 2023 IVA   PVP   

Servicio funerario  899,12 € 188,82 € 1.087,94 €

*Se  incluyen  los  servicios  de  coche,  personal,  gestión  y  documentación,  y  certificado  médico.
Servicios opcionales sin incremento de precio: Sábana, sudario y acondicionamiento (Salvo en los
casos que se preste como servicio de tanatorio). Incluye "Servicio de cuerpo presente".

ARCA IVA   PVP   

Arca Esencial  1.082,78 € 227,38 € 1.310,16 €

Arca Singular  1.443,70 € 303,18 € 1.746,88 €

Arca Especial 1  1.985,09 € 416,87 € 2.401,96 €

Arca Especial 2  2.706,94 € 568,46 € 3.275,40 €

Arca Especial 3  3.710,00 € 779,10 € 4.489,10 €

ORNAMENTACIÓN FLORAL IVA   PVP   

Centro esencial 174,69 € 17,47 € 192,16 €

Centro singular 262,03 € 26,20 € 288,24 €

Centro superior 327,54 € 32,75 € 360,29 €

Corona esencial 207,44 € 20,74 € 228,19 €

Corona singular 272,95 € 27,30 € 300,25 €

Corona superior 382,13 € 38,21 € 420,34 €

OTROS CONCEPTOS IVA   PVP   

Libro condolencias 27,29 5,73 € 33,02 €

Furgón colocación servicio 152,85 32,10 € 184,95 €

Gestión difunto judicial 272,95 57,32 € 330,27 €

Taxis acompañamiento 60,04 12,61 € 72,65 €

Montaje túmulo a domicilio 218,36 45,86 € 264,22 €

Cámaras y depósitos tanatorios 174,68 36,68 € 211,36 €

Tanatoestética 229,27 48,15 € 277,42 €
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Fondo y NO+ Zinc 382,13 80,25 € 462,38 €

Embalsamamiento extranjero

Según Tarifa 
Pública o 
Presupuesto del 
proveedor local

Embalsamamiento nacional

Según Tarifa 
Pública o 
Presupuesto del 
proveedor local

Válvula depuradora de gases

Según Tarifa 
Pública o 
Presupuesto del 
proveedor local

Servicio de coche 88,44 18,57 € 107,01 €

Sepulturas en ayuntamientos sin tasas 300,00 63,00 € 363,00 €

TRASLADO NACIONAL IVA   PVP   

Traslado Nacional (€/KM)
 1,31 €/Km + 
98,26 € 

0,27 + 20,63
1.58  €/Km +

118,90
Complementos reglamentarios 315,81 66,32 € 382,13 €
*Complementos exigidos por LPSM para 
traslados y/o situaciones especiales del 
finado.

TERMINACION DEL SERVICIO IVA   PVP   

Servicio funerario - Terminación 496,28 104,22 € 600,50 €

SALAS DE VELATORIOS PROPIAS IVA   PVP   

Hospitalet de l'Infant (empadronados) 239,83 50,36 € 290,19 €

Hospitalet de l'Infant 475,08 99,77 € 574,85 €

Tanatorio en Riudoms 354,85 74,52 € 429,36 €

Tanatorio en Alforja 472,25 99,17 € 571,42 €

Tanatorio Vila-seca 293,00 61,53 € 354,53 €

Tanatorio Domingo de Tortosa 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de Amposta 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de Alcanar 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de Ulldecona 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de Santa Bàrbara 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de Deltebre 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de El Perelló 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de L´Ametlla de Mar 556,81 116,93 € 673,74 €

Tanatorio Domingo de La Sénia 556,81 116,93 € 673,74 €

TANATORIOS EXTERNOS IVA   PVP   
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Tanatorios Externos (Remsa u Otros) 588,30 123,54 € 711,84 €

INCINERACIÓN IVA   PVP   

Incineración REMSA 937,04 185,64 € 1.069,64 €

Incineración PF Domingo 720,80 142,80 € 822,80 €

Cremación Tgna. Pedrola 421,09 88,43 € 509,52 €

Una nº2 Verde Pedrola 112,84 23,70 € 136,54 €

Urnas Singular 157,94 33,17 191,11

Urnas Especial 180,55 37,92 218,47

Urnas Especial 1 228,21 47,92 276,13

Urnas Especial 2 251,17 52,75 303,92

Urnas Especial 3 334,62 70,27 404,89

Mini Urnas Esencial 29,75 6,25 36,00

Mini Urnas Singular 75,35 15,82 91,17

Mini Urnas Especial 90,01 18,90 108,91

PRODUCTO COMERCIAL IVA   PVP   

Libro de firmas 23,13 4,86 27,98

Lares Esencial 45,49 9,55 55,04

Lares Singular 70,14 14,73 84,87

Lares Especial 91,70 19,26 110,96

Lares Premium 107,97 22,67 130,64

RECORDATORIOS IVA   PVP   

100 Uds 54,59 € 11,46 € 66,05 €

150 Uds 76,43 € 16,05 € 92,48 €

200 Uds 98,26 € 20,64 € 118,90 €

250 Uds 120,10 € 25,22 € 145,32 €

300 Uds 141,93 € 29,81 € 171,74 €

RECORDATORIOS ESPECIALES IVA   PVP   

100 Uds 109,18 € 22,93 € 132,11 €

150 Uds 152,85 € 32,10 € 184,95 €

200 Uds 196,52 € 41,27 € 237,79 €

250 Uds 240,20 € 50,44 € 290,64 €

300 Uds 283,87 € 59,61 € 343,48 €

SERVICIO MUSICAL IVA   PVP   

Nº intérpretes (tanatorio y parroquias)
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1 141,93 € 29,81 € 171,74 €

2 218,36 € 45,86 € 264,22 €

3 305,70 € 64,20 € 369,90 €

Ceremonias IVA   PVP   

Precio orador Laico + 1 músico 316,94 66,56 € 383,50 €
Precio orador mixto 218,36 45,86 € 264,22 €

doc. TP.PE-22
(*) Importes en Euros (€).
(*) Se aplicarán las tarifas públicas para los servicios de inhumación/incineración vigentes en el centro 
cementerio/crematorio de destino. 
Las cuales se soportaran con su justificante/recibo/factura correspondiente de pago.
(*) Los conceptos no indicados con IVA son suplidos, y sujetos a modificaciones (se soportaran con su 
justificante/recibo correspondiente de pago).
(*) Se aplicará el IVA vigente en cada momento. IVA 21%, excepto en los artículos florales (10%).

(*) Sujeto a las tarifas fijadas por entidades u organismos públicos.

(*) Los conceptos arca, urna y articulos florales según los modelos acordados para Cías.

(*) Precios válidos hasta 31 de diciembre de 2023. 

(s.e.u.o.)
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Núm. d’expedient: 4744/2022
Procediment: subvencions per concurrència competitiva
Assumpte: Premis a l’excel·lència acadèmica - bases de subvenció a l’alumnat del municipi 
de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant que inicien mestratges 

BASES DE SUBVENCIÓ
Premis a l’excel·lència acadèmica. Bases de subvenció a l’alumnat del municipi de

Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant que inicia un màster universitari oficial

1. Objecte 

El premis tenen com a objecte incentivar la cultura del mèrit i l’excel·lència acadèmica, tot
reconeixent els estudiants del municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant amb els millors
resultats acadèmics en els estudis previs al seu ingrés en els estudis de màster universitari
oficial de qualsevol universitat pública. 
Així,  es  preveuen inicialment  quatre  premis  distribuïts  segons  la  branca de  titulació  del
màster en el qual s’hagi realitzat la matrícula:

1. Arts i Humanitats: 1 premi
2. Ciències i Ciències de la Salut: 1 premi
3. Ciències Socials i Jurídiques: 1 premi
4. Enginyeria i Arquitectura: 1 premi

L’import  de cada premi  és de 1.000,00 euros.  El  crèdit  màxim previst  és de 4.000,00€.
L’aplicació  pressupostària  prevista  és  15-326-48046  Ajut  a  estudis.  L’atorgament  restarà
condicionat a l’existència de crèdit adequat i suficient al pressupost municipal de despesa de
l’exercici corresponent a la convocatòria. 

2. Sol·licitants

Poden demanar aquest ajut les persones que compleixen els requisits següents:

1. Estar empadronat al municipi de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant abans de l’1 de
gener de l’any anterior al de convocatòria a la qual optin, i  tenir una edat igual o
inferior a 35 anys (no es poden presentar els sol·licitants que compleixin 36 o més
anys l’any de la convocatòria). 

2. Estar matriculat en el curs objecte de convocatòria i per primer cop en estudis de
màster universitari oficial en qualsevol universitat de titularitat pública. 

3. Haver obtingut una nota mitjana ponderada igual o superior a 1,00 en els estudis que
donen accés als estudis de màster, d’acord amb el punt 4 d’aquestes bases. 

4. No concórrer en alguna de les circumstàncies establertes en l’article 13.2 de la Llei
38/2033 General de Subvencions, de 17 de novembre. 

5. Estar  al  corrent  de  les  obligacions  tributàries  amb  la  Tresoreria  General  de  la
Seguretat  Social  i  amb  l’Agència  Estatal  de  l’Administració  Tributària,  i  no  tenir
deutes amb l’Ajuntament i tot organisme depenent.  

3. Compatibilitat

Aquests ajuts són compatibles amb qualsevol altra subvenció pel mateix concepte, sempre i
quan  la  suma  dels  ajuts  rebuts  pel  mateix  concepte  no  superi  el  cost  de  l’activitat
subvencionada.  
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4. Criteris de valoració

Les sol·licituds per cada branca es valoraran en funció de la nota mitjana de l’expedient
acadèmic de grau o llicenciatura de cada sol·licitant que dona accés, ponderada amb la nota
mitjana de la titulació. 

Per a la ponderació, en el cas d’estudis realitzats en universitats espanyoles, es tindrà en
compte  la  nota  mitjana  que,  d’acord  amb  les  dades  actualitzades  de  la  Classificació
Internacional  Normalitzada  d’Educació  (ISCED),  correspongui  a  la  seva  titulació  a  la
universitat en la que va cursar.

Per als estudis realitzats a l’estranger, la ponderació es realitzarà tenint en compte les notes
mitjanes de la ISCED per a estudis estrangers.

En el cas de resultar vacant alguna de les branques de titulació, es podrà incrementar el
nombre de premis d’altres branques, tenint en compte per a la concessió l’ordre en funció de
la puntuació obtinguda i fins l’esgotament del crèdit previst. En cas d’empat en alguna de les
branques  (empat  en  nombre  enter  i  primer  decimal),  les  sol·licituds  s’ordenaran  per
ingressos econòmics de la unitat familiar del sol·licitant, amb preferència per l’import inferior.

5. Comissió avaluadora i òrgans competents

Per a l’estudi de les sol·licituds presentades es crea una comissió avaluadora, formada per:

- El/la regidor/a d’Ensenyament de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.
- El  tècnic  del  Dept.  d’Ensenyament  de l’Ajuntament de Vandellòs  i  l’Hospitalet  de

l’Infant.
- Un/a funcionari/a de l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

L’òrgan competent per a la instrucció de la subvenció és el Departament d’Ensenyament, i
l’òrgan competent per a la resolució, la Junta de Govern Local.

6. Sol·licituds 

Les sol·licituds es podran presentar electrònicament o bé presencialment, mitjançant tràmit
assistit,  a  les  oficines  municipals  d’atenció  al  públic  de  l’Ajuntament  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet  de  l’Infant,  en  els  terminis  que  s’estableixin  a  cada  convocatòria.  Caldrà
presentar la documentació següent:

- Certificat de l’expedient acadèmic dels estudis de grau que donen accés al màster.
- Matrícula del màster universitari oficial en una universitat pública.
- Declaració  responsable,  de  compliment  segons estableix  l’article  13.2  de la  Llei

38/2033 General de Subvencions, de 17 de novembre.
- Autorització  per  consultar  l’estat  de les  obligacions  tributàries  amb la  Tresoreria

General de la Seguretat Social i amb l’Agència Estatal de l’Administració Tributària, i
amb l’Ajuntament i organismes que en depenen. 

- Acreditació dels ingressos econòmics de la unitat familiar del sol·licitant (aquesta
documentació es demanarà només en cas d’empat en la valoració corresponent). 

El tràmit de sol·licitud no està sotmès a cap taxa.

7. Resolució

El termini de resolució i notificació és de 6 mesos des de la publicació de l’anunci de la C
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convocatòria  a  la  BDNS i  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  de  Tarragona.  El  mitjà  de
notificació de la resolució publicació serà electrònic. El règim d’acceptació és tàcit, si no es
manifesta el contrari en el termini d’un mes des de la notificació de la resolució. 

8. Dotació i pagament

En  cada  convocatòria  s’establirà  l’aplicació  pressupostària  corresponent.  La  quantia
individual de cada premi serà de 800€. Un cop resolta la subvenció, el pagament es farà
mitjançant transferència al número de compte bancari que consti a la sol·licitud, del qual
n’haurà de ser titular el beneficiari de l’ajut.

9. Règim de concessió

El règim de concessió és mitjançant concurrència competitiva. 

10. Règim jurídic

- Llei 38/2003, de 17 de desembre, general de subvencions.
- Reial  Decret  887/2006,  de 21 de juliol  pel  qual  s’aprova el  Reglament  de la Llei

39/2003.
- Ordenança municipal de subvencions.
- Llei  39/2015,  d’1  d’octubre,  del  procediment  administratiu  comú  de  les

administracions públiques.
- Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les administracions

públiques de Catalunya
- Llei Orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia

dels drets digitals.
- Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon

govern.

11. Transparència i protecció de dades

El  responsable  del  tractament  de  les  dades  personals  aportades  és  l’Ajuntament  de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, amb la finalitat d’instruir el tràmit administratiu necessari
per resoldre aquesta subvenció, i amb la legitimitat en l’exercici com a administració pública.
Les dades es podran cedir, si escau, a altres administracions públiques i no es transferiran
fora de la Unió Europea. Les dades personals es conservaran d’acord amb el calendari de
conservació de l’expedient administratiu corresponent. 

Les dades sobre les subvencions concedides tindran la publicitat prevista d’acord amb la Llei
38/2003, de 17 de desembre, general de subvencions, i la Llei 19/2013, de 9 de desembre,
de transparència, accés a la informació pública i bon govern.
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CONVENI    PER    A    LA    DELEGACIÓ    DE    COMPETÈNCIES    I    LA
PRESTACIÓ     D’ASSISTÈNCIA     TÈCNICA   ENTRE   L’AJUNTAMENT  DE
VANDELLÒS I L'HOSPITALET DE L'INFANT I LA MANCOMUNITAT D’INICIATIVES
PEL  DESENVOLUPAMENT  INTEGRAL  DEL  TERRITORI  DE  VANDELLÒS  I
L’HOSPITALET DE L’INFANT, TIVISSA I PRATDIP (MIDIT) AMB  LA  FINALITAT
D’EXECUTAR  LES  ACCIONS  RECOLLIDES  EN  EL  PLA  DE  SOSTENIBILITAT
TURÍSTICA EN DESTÍ “TERRES DE MESTRAL: OUTDOOR PARK DE LA COSTA DAURADA” (PSTD)
AMB NÚMERO D’EXPEDIENT SED134/22/000001 

ENTITATS QUE INTERVENEN 

D’una part la Mancomunitat d'Iniciatives pel Desenvolupament Integral del Territori de
Vandellòs i l'Hospitalet de l’infant, Tivissa i  Pratdip, en endavant la MIDIT, amb NIF
P9312510B i domicili social c/Castell, 2, 43746 Tivissa, representada pel seu president
el Sr. Alfons Garcia Rodríguez amb DNI 40.914.565A, de conformitat amb l'acord de Ple
de data 2 d’agost de 2019 , assistit per na M. Àngel Benedicto i Esclarín, amb DNI
núm. 17.707.176M, que dona fe de l'acte

De  l’altra  part,  l’Ajuntament  de  Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant,  amb   CIF
P4316400C  representat  pel  Sr.  Alfons  Garcia  Rodríguez,  en virtut  de  les  facultats
conferides per acord plenari de datade 15 de juny de 2019, assistit per la Sra   M.
Àngel Benedicto Esclarín, Secretària General de la Corporació.

Les   parts   es   reconeixen   mútuament   i   recíprocament   la   capacitat   legal
necessària  per  a  l’atorgament d’aquest conveni.

MANIFESTEN:

Que d’acord amb l’article 47.2 de la Llei  40/2015,  els  convenis interadministratius
signats entre dues o més administracions públiques, o bé entre dos o més organismes
públics  o  entitats  de  dret  públic  vinculats  a  diferents  administracions  públiques o
dependents  d'aquestes,  poden  incloure  la  utilització  de mitjans,  serveis  i  recursos
d’una altra administració pública, organisme públic o entitat de dret públic vinculat o
dependent, per a l’exercici de competències pròpies o delegades.

Que  la  delegació  i  la  col·laboració  tècnica  de la MIDIT, amb  l'Ajuntament de
Vandellòs i  l'Hospitalet de l'Infant,  pot comportar  una major eficàcia i  eficiència en
l’exercici de les competències pròpies de l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de
l'Infant  i  de  les  actuacions  tècniques  necessàries  per  a  l’execució  de  les  accions
objecte d’aquest conveni.

ANTECEDENTS I MOTIVACIÓ

Atès  que  en  data  12 de  maig  de  2022  la  MIDIT  va  realitzar  la  sol·licitud  d'ajuda
convocatòria  2022  del  pla  de  sostenibilitat  turística  en  destins  convocatòria
extraordinària 2022 al Ministeri d’Indústria, Turisme i Comerç. 
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Vista la resolució de 19 de desembre de 2022, de la Secretaria d'Estat de Turisme, on
es publica l'Acord de la Conferència Sectorial de Turisme de 14 de desembre de 2022,
on es fixen els criteris de distribució i el repartiment resultant per a les comunitats
autònomes,  del  crèdit  destinat  al  finançament  d'actuacions  d'inversió  per  part
d'entitats locals, en el marc del component 14 d'inversió 1 del Pla de recuperació,
transformació i resiliència. En aquesta resolució s’acorda el finançament de 1.875.000
€ del Pla de Sostenibilitat Turística en Destí “Terres de Mestral: Outdoor Park de la Costa Daurada”
(PSTD) en el qual la MIDIT actua com a actor executor per al període 2023-2025.

Vist que l'Ajuntament  de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant forma part de la MIDIT, i
manifesta  el   seu   interès   en   delegar   parcialment   l’exercici   de   les   seves
competències   en la matèria relacionada amb el desenvolupament de les accions del
Pla  de  Sostenibilitat  Turística  en  Destí  de  la  Mancomunitat,  i  particularment    la
tramitació i  aprovació   del  les accions  que integren el  Pla  i   la   seva  posterior
licitació,   i  alhora  rebre   suport   tècnic   en   l'àmbit   dels   serveis   tècnics  i
departaments de l’ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant per a l’execució de
les actuacions específiques i transversals del citat  Pla de Sostenibilitat Turística en
Destí (PSTD).

Atès que a l’exposició de motius dels Estatuts de la MIDIT es manifesta que és tasca
de  la  Mancomunitat «Qualsevol  projecte  que  incideixi  en  el  desenvolupament  sigui  qualitatiu  o
quantitatiu  i  que  contribueixi  en  el  millorament  de  la  qualitat  de  vida  dels  seus  habitants  i  el
desenvolupament econòmic del seu territori, té cabuda en els fins de la mancomunitat com pugui ésser:
- Desenvolupament industrial
- Desenvolupament turístic
- Desenvolupament agrari i forestal
- Desenvolupament social.» 

Atès que les funcions i tasques que desenvolupa la MIDIT segons el Capítol II, article
5.b  dels  seus Estatuts  són:  «el  desenvolupament  integral  del  territori,  mitjançant  la  definició,
redacció i recolzament d’iniciatives comunes en l’àmbit industrial, turístic, agrari-forestal i social.»

Atès que l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant , malgrat disposar dels
recursos, valora positivament acollir-se a la proposta la MIDIT d’establir un conveni per
tal que aquest s’encarregui de la gestió per a la licitació i adjudicació de les accions
incloses al PSTD abans esmentat que afecten al municipi de Vandellòs i l'Hospitalet de
l'Infant.

És voluntat de l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant i la MIDIT disposar
d’un  conveni  regulador,  fet  totalment  necessari  per  a  desenvolupar  les  accions
aprovades al PSTD aprovat per la conferència sectorial de Turisme de 14 de desembre
de 2022   segons resolució de 19 de desembre de 2022, de la Secretaria d'Estat de
Turisme,  on  es  publica  l'Acord  de  la  Conferència  Sectorial  de  Turisme  de  14  de
desembre de 2022

En virtut de tot això, formalitzen el present conveni amb subjecció  als següents 
PACTES:

1. Objecte del conveni

C
od

i V
al

id
ac

ió
: J

M
D

W
PC

D
W

FM
H

W
G

R
6G

Q
22

73
W

5T
T 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//v
an

de
llo

s-
ho

sp
ita

le
t.e

ad
m

in
is

tra
ci

o.
ca

t/ 
D

oc
um

en
t s

ig
na

t e
le

ct
rò

ni
ca

m
en

t d
es

 d
e 

la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pà

gi
na

 4
8 

de
 5

3 



És   objecte   del   present   conveni   la delegació  parcial  de  competències  en
matèria de licitació d'obres, serveis i subministraments i la seva execució, així com
l'assistència tècnica necessària per al desenvolupament de les accions que contempla
del PSTD, per part de l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant a favor de la
MIDIT per dur a terme l’actuació consistent en el desenvolupament de les accions
contemplades al Pla de sostenibilitat turística en destí de la MIDIT(PSTD).

Aquesta delegació parcial i assistència tècnica abastarà les següents actuacions:

ACTUACIONS ESPECÍFIQUES A DESENVOLUPAR A VANDELLÒS I
L'HOSPITALET DE L'INFANT

Eix programàtic Títol de l'actuació Cost Anualitats
Transició verda i 
sostenible

Regulació d'accessos a la zona de les 
cales i la cova del llop marí

50.000,
00€ 1ª

Transició verda i 
sostenible Creació d'un parc marí subaquàtic

155.000
,00€ 3ª

Millora de l'eficiència 
energètica

Via verda entre l'Hospitalet de l'Infant i la
platja del Torn

250.000
,00€ 2ª i 3ª

Millora de l'eficiència 
energètica

Adequació de l'estació d'Hospitalet de 
l'Infant com a centre E-Bike

150.000
,00€ 3ª

ACTUACIONS TRANSVERSALS AL TERRITORI DE LA MANCOMUNITAT

Eix programàtic Títol de l'actuació Cost Anualitats
Transició verda i 
sostenible Equipament del camí de mestral a peu

90.000,0
0 € 1ª

Millora de l'eficiència 
energètica Ruta del Camí de Mestral en BTT

90.000,0
0 € 1ª i 2ª

Transició digital Pla de senyalització turística intel·ligent
140.000,

00€ 2ª

Transició digital
Pla de transició cap a una destinació 
intel·ligent

15.000,0
0€ 1ª

Transició digital
Plataforma e-commerce i materials 
digitals de promoció

70.000,0
0€ 1ª, 2ª i 3ª

Transició digital Pla de màrqueting turístic
40.000,0

0€ 2ª i 3ª

Competitivitat
Creació de senders experiencials a la 
natura

150.000,
00€ 1ª

Competitivitat
Sistema intel·ligent de gestió del pla de 
sostenibilitat turística

75.000,0
0€ 1ª, 2ª i 3ª
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Alhora  és  objecte  d'aquest  conveni l’assistència tècnica i la cooperació en tasques 
dels serveis i departaments de l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant  
relacionats amb la matèria de les accions a desenvolupar.

2. Abast de la delegació de competències i l’assistència tècnica per al 
desenvolupament de l’objecte del conveni. 

2.1 Delegació de competències

a) Licitació de les obres, serveis i subministraments necessaris per al 
desenvolupament de les accions específiques que contempla el PSTD

b) Execució de les gestions administratives necessàries per al desenvolupament 
de les accions específiques que contempla el PSTD

2.2 Assistència tècnica

a) Participació del personal vinculat a les àrees i departaments de l’ajuntament 
Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant en les accions vinculades i que afectin al 
municipi

b) Realització de les tasques necessàries per part del personal tècnic de les àrees i
departaments de l’ajuntament Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant en les accions 
vinculades i que afectin al municipi

3. Exercici  de  les  competències  delegades i l’assistència tècnica sol·licitada

3.1  Competències delegades

La  delegació  parcial  de  competències  en matèria  de  contractació  en  cap  cas
comporta  la  cessió  de  la seva titularitat  que continuarà sent  de  l’Ajuntament  de
Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant sinó  la  transferència  del  seu  exercici,  i  aquesta
competència  s’exercirà  per  part  de  la  MIDIT  en  nom  propi  i  sota  la  seva
responsabilitat.

3.2 Assistència tècnica

L’assistència  tècnica  de  l’Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant  comporta
la participació activa en l'execució de les accions incloses en el PSTD  atès l’absència
de mitjans tècnics suficients en l’ens local encomanant.

4.Compromisos de les parts intervinents

4.1 Delegació de competències

-Compromisos de l’Ajuntament de  Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant
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a) Facilitarà la  informació necessària i convenient que disposi per a l’execució de 
les accions incloses dins del PSTD

b) Participarà activament en el desenvolupament de les tasques inherents al 
departament al qual afecti l’execució de l’acció específica i transversal del PSTD

-Compromisos de la Mancomunitat
a) Executarà i farà el seguiment de les accions específiques i transversals incloses 

al PSTD.
b) Informarà regularment del desenvolupament de l’acció concreta al departament

afectat de l’Ajuntament de  Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant
c) Realitzarà la gestió administrativa relacionada amb la justificació dels fons 

percebuts per al desenvolupament de les accions incloses al PSTD

4.2 Assistència tècnica

-Compromisos de l’Ajuntament de  Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant
a) Facilitarà la  informació necessària i convenient que disposi per a l’execució de 

les accions incloses dins del PSTD
b) Participarà activament en el desenvolupament de les tasques inherents al 

departament al qual afecti l’execució de l’acció específica i transversal del PSTD

-Compromisos de la Mancomunitat
a) Executarà i farà el seguiment de les accions específiques i transversals incloses 

al PSTD.
b) Informarà regularment del desenvolupament de l’acció concreta al departament

afectat de l’Ajuntament de  Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant
c) Realitzarà la gestió administrativa relacionada amb la justificació dels fons 

percebuts pèr al desenvolupament de les accions incloses al PSTD

5. Comissió de seguiment i control del conveni

Per al seguiment, control i impuls del compliment de les estipulacions que conté el
present conveni es crea la comissió  de seguiment i control. La comissió  de seguiment
i control  estarà integrada pels següents membres :

Per part de l'Ajuntament de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant:
-Alcaldia
-Secretaria 
-Personal tècnic vinculat a les accions incloses al PSTD

Per part de la MIDIT:
-Presidència
- Secretaria
-Coordinació de la MIDIT

Son funcions de l’esmentada comissió :
a) Seguiment i control  de les actuacions establertes en el Conveni
b) Interpretació i direcció del Conveni.
c) Formular propostes de modificació  o renovació del present Conveni. 
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La  comissió  es  reunirà  quantes  vegades  sigui  sol·licitada  per  cadascuna  de  les
Administracions   signants   del   conveni,   prèvia   comunicació   i   acceptació   per
l’altre part, sens perjudici que  haurà  de  reunir-se  preceptivament  de  manera
semestral  per  a  l’emissió del   corresponent  informe  relatiu  a  l’execució  del
conveni.

6.Règim jurídic

El   present   conveni   té   naturalesa   administrativa,   i   per   tant,   les   qüestions
litigioses  que  no  hagin  pogut ser  solucionades  per  la  Comissió  de  seguiment  i
control   relatives   a   la   interpretació,   modificació,   efectes   o   resolució,   seran
resoltes  un  cop  esgotada  la  via  administrativa  prèvia, conforme al disposat a la
Llei   29/1998,   de   13   de   juliol,   reguladora   de   la jurisdicció   contenciosa-
administrativa.

7.Causes de resolució del conveni

Seran  causes  d’extinció  anticipada  de  la  vigència  d’aquest  conveni  l’acord  mutu
de   les   institucions  signants,  la  impossibilitat  sobrevinguda,  legal  o  material  de
l’execució de les accions que  en  constitueixen  l’objecte;  o  en  cas  d’incompliment
de  les  obligacions  i  compromisos  assumits per part d’algun dels signats.

8.Comunicacions i protecció de dades

Les comunicacions i transferències d’informació entre ambdues administracions s’han
de dur a terme, preferiblement, per mitjans telemàtics i amb mesures de seguretat
suficients per evitar-ne la  pèrdua  o  la  còpia  no  autoritzada,  i  sempre  guardant
reserva  per  la  protecció  de  les  dades  personals que puguin contenir.

Cada  part  tractarà  les  dades  personals  dels  representants  o  interlocutors  de
l’altra   part   com  a   responsable del  tractament  en el  sentit  de l’article  4.7  del
Reglament   general   de   protecció   de   dades   (Reglament   (UE)   2016/679   del
Parlament   Europeu   i del  Consell,  de  27  d’abril   de  2016) i d’acord amb la
Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia
dels drets digitals  La  finalitat  del tractament serà gestionar el conveni i portar a
terme les actuacions que se’n deriven. 

9. Durada i vigència

El  present  conveni  serà  vigent durant tres anualitats a comptar des de la data de la
resolució definitiva del finançament i fins a l’execució de la competència delegada en
els termes expressats en l’apartat 2.1. No obstant, podrà ser prorrogat previ acord per
part dels òrgans competents de cadascuna de les Administracions, amb una antelació
mínima de quatre mesos, en  el  cas  que  no  hagués  finalitzat l’exercici de les
competències delegades. 
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10.Publicació

Un   cop   aprovat   pels   òrgans   competents   de   les   diferents   Administracions
Públiques   intervinents,   serà   objecte  de  publicació  el  present  conveni  en  el
Butlletí  Oficial  de  la  Província  de Tarragona,  entrant  en  vigor  a  partir  del  dia
següent a la seva publicació

Les parts accepten les clàusules d’aquest document i, com a prova de conformitat, el
signen en el lloc i la data que s’indiquen a les signatures d’aquest document.

El President         La Secretària          L’Alcalde

Document signat electrònicament al marge
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